
تقدیر شهردار 
 منطقه هشت
 از پاکبان متعهد

جزئیات 
یک جلسه پنهانی 

علی صانعی مجددا پیش از جام ملت های 
آسیا به عنوان مدیر فنی به این تیم 

اضافه خواهد شد

گام نهایی توس
رئیس کمیسیون ویژه توسعه و بهسازی 
توس از حل مشکل طرح راهبردی منطقه 
منفصله توس و انجام اقدامات تکمیلی 

جهت تصویب نهایی خبر داد

حل معضل آلودگی هوا 
یک مسئولیت اجتماعی 

است

وام ازدواج 
 جوابگوی هزینه های

 ازدواج نیست

تناقض بزرگ سازمان 
مالیاتی و استقلال در 

پرونده رحمتی

تحلیل روز

گزارش ویژه

در این شماره می خوانید
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در گفت و گو با مدیراجرایی مدیریت پسماند شهرداری مشهد مطرح کرد:

هوشمند تفکیک  تا  گردی  زباله  از 
فرهنگ سازی آموزش موسیقی 

اصیل یک ضرورت است

 فتح آرامش 
در نوای 

سازهای ایرانی

بمان ولی آنگونه 
که ما می خواهیم!
منتقدانی که نه می گذارند دولت کنار برود 

و نه اجازه می دهند به درستی برنامه هایش را پیش ببرد
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معاون هماهنگی امورعمرانی اســتانداری خراسان رضوی گفت: حل معضل 
آلودگی هوا یک مســئولیت اجتماعی است و نباید برای مدیریت آن فقط به 
تعطیل کردن مدارس اکتفا کرد.احمد یزدان پناه در نشســت کارگروه مقابله 
با گردوغبار که در محل اســتانداری خراســان رضوی برگزار شد، گرد وغبار 
را یک مسئله جدی برشــمرد و اظهار کرد: از جایی که مسئله گرد و غبار با 
ســامتی مردم و جان آن ها در ارتباط است، هر دو ماه این کارگروه تشکیل 
و اطاعات جمع آوری شــده بررسی شود.وی با اشــاره به چند روز تعطیلی 

مدارس به علــت آلودگی هوا تصریح کرد: حل این معضل یک مســئولیت 
اجتماعی اســت و برای مدیریت آن نباید فقط به تعطیل کردن مدارس اکتفا 
کرد بلکه حتما باید خودروهای آلاینده اعمال قانون شده و بحث زوج  و فرد 
و تبعات آن نیز بررسی شود.در ادامه این نشست دبیر ستاد ملی مقابله با گرد 
و غبــار با تاکید بر اینکه مطالعه، شناســایی و پایش کانون های خارجی گرد 
و غبار در حال انجام اســت، افزود: این طرح مطالعاتی در قالب فعالیت ستاد 

ملی در حال انجام است و نتایج آن تا پایان تیر ماه 1۳۹۹ اعام می شود.

حل معضل آلودگی 
هوا یک مسئولیت 
اجتماعی است

بمان ولی آنگونه که ما می خواهیم!
منتقدانی که نه می گذارند دولت کنار برود و نه اجازه می دهند به درستی برنامه هایش را پیش ببرد

محمود صادقــی نماینده تهران در مجلس 
شورای اسامی روز گذشته در نطق میان 
دســتور خود درباره نحوه تصمیم گیری و 
اجرای مصوبه ســران قــوا درباره افزایش 
قیمت بنزین و مدیریــت حوادث پس از آن 
گفت: این اتفاق نمونه ای آشــکار از ضعف، 
برهم ریختگی، ناهماهنگی و عدم انســجام 

بین اجزای نظام حکمرانی است.
وی افــزود: مــن از رئیس جمهــور محترم 
درخواســت می کنم به تبعیت از ســیره امام 
علی )ع( آشکارا از مردم عذرخواهی کند و طلب بخشش کند.

روحانی این روزها بیش از هر زمان دیگری فشارهای سیاسی 
را تحمــل می کند، فشــارهایی که بســتر آن عملکرد ضعیف 
دولت، عدم تحقق شــعارهایش و نا امیدی طرفدارانش است. 
حالا حامیان دیروزش از او درخواست استعفا دارند، درخواستی 
که یک شــبه نقل محافل شده اما عقبه ای دست کم دو ساله 

دارد.
روز یکشــنبه »عباس عبدی« فعال سیاســی اصاح طلب در 
مصاحبه ای، زمزمه های غیر رسمی روزها و ماه های اخیر در 
مورد احتمال استعفای رئیس جمهور را رسمیت بخشید و گفت، 
او تنها کســی نیست که پیشنهاد استعفای »حسن روحانی« را 
مطرح می کند. او حتی فراتر از یک تحلیل را ســند سخنانش 
قرار داد و گفت: »برای اولین بار در سطح برخی از وزرا، چنین 
ایده ای مطرح شــده و دارند در مورد آن فکــر می کنند؛ برای 

این که ببینند چه باید کرد.«
صحبت عبدی که برخی اصاح طلبان هم پیشتر آن را مطرح 
کــرده بودند و حتی برخی چهره های تندروی جریان اصولگرا 
نیز در دو ســال گذشته، مباحثی نظیر آن را عنوان می کردند. 

این بار طرفداران بیشتری دارد.
البته خوب اســت که یادآور شویم، رهبر معظم انقاب یک بار 
سال گذشته طی سخنانی پاسخ چنین رویکردهایی را داده اند 
و آن را بازی کردن در زمین دشــمن خوانده اند. ایشان در این 
خصوص عنــوان کرده بودند، »بعضی ها جوری حرف می زنند، 
جوری اقدام می کنند که به اســم این که می خواهیم اوضاع را 
درســت کنیم ... در نقشه دشمن کار می کنند، خودشان ملتفت 
نیســتند. این هایی که خطاب می کنند به دولت که باید دولت 
برکنار بشــود و از این قبیل حرفها، دارند در نقشه دشمن کار 

می کنند. نخیر، دولت باید با قوت ســر کار بماند، کار ها را باید 
این دولت انجام بدهد.«

با این وجود، این خط روز یکشنبه باز هم توسط عباس عبدی 
و عبدالله ناصری از ســر گرفته شــد و ایــن دو در مصاحبه و 
یادداشــتی جداگانــه به چنــد و چون و چرایــی این موضوع 
پرداختند. عبدی در همین خصوص خطاب به مخالفان روحانی 
نوشــت: »اگر هدف شــما از این حمات و کارشکنی ها تغییر 
دولت نیســت و آن را مطلوب نمی دانید، پس اساسا چرا انجام 
می دهید؟ چون فرض عقایی این است که شما در پی تحقق 
این هدف هســتید. اتفاقا همین را بار ها و بار ها گفته اید. اینکه 
یکی از شــما پایین کشیدن هر چه ســریع تر رئیس جمهور را 
وظیفــه خود می داند، یا دیگری دنبال مجلســی اســت که با 
قدرت او را استیضاح کند، همه نشانه های مطلوبیت این هدف 
برای شماست. خوب حالا اگر با شیوه کم هزینه تری این هدف 
محقق شود، چه ایرادی دارد و چرا از آن استقبال نمی کنید؟«

وی یــادآوری کرد: »برخی از آنان خــود را به کوچه علی چپ 
می زنند و می گویند روحانی باید تا آخر ادامه دهد و مســئولیت 
کارهایش را بپذیرد. خب! اگر شــما معتقدید این سیاســت ها 
نادرست اســت و به نفع جامعه نیست و به همین علت اینقدر 
چــوب لای چرخ آن می گذارید، چه معنایی دارد که حتی یک 
روز بیشــتر ادامه پیدا کند؟ چه اســتدلال پوچی است که باید 
تا پایان ادامه دهد و مســئولیت کارهایــش را بپذیرد؟ خوب! 
پذیرفت یا نپذیرفت. چه نتیجه ای دارد؟ اگر بد اســت تا همین 
جا هم می تواند بد باشد و بپذیرد کافی است و اگر آن را خوب 
می دانیــد، پس تا هجده ماه دیگر هم همان راه را ادامه خواهد 
داد. احتمالا برای آنکه بدتر شــود، چوب های بیشــتری لای 

چرخش خواهید گذاشت تا بگویید، نگفتیم؟«
ایــن تحلیل گر اصاح طلب با بیان ایــن موضوع که این چه 
سری اســت که پیشــنهاد کناره گیری یا اســتعفا هم اینقدر 
حساســیت برانگیز اســت، گفت: »در همه جــای دنیا تا این 
پیشــنهاد ارائه شــود مخالفان دولت اســتقبال می کنند. حتی 
مخالفانی که چوب هم لای چرخ دولت خود نمی گذارند، پس 
چرا در ایران حتی این پیشــنهاد می تواند با عصبانیت مخالفان 
دولت مواجه شود؟ فقط در ایران است که اگر به کسی بگوییم 
از قدرت کنار برود او و توصیه کننده می شــوند برانداز! واقعا در 
سیاســت هم نوبریم! تا حالا می خواســتند سر به تن او نباشد، 
حالا می گوینــد کنار رفتن بی کیفر نمی مانــد و بعد هم برای 

اینکه دچار تعارض نشوند می گویند این ها قدرت طلب هستند 
و کنار نمی روند! ایــن وضع محصول تناقضات بی پایان برخی 
گروه های سیاســی بی نام و نشان  است که در عین حال قدرت 
دارند. آنان تبعات دیدگاه های خود را هنگامی متوجه می شوند 
که از زبان دیگران بیان شــود. پیــش از آن، توجه چندانی به 

پیامد های نظریات خود ندارند.«
ســعید حجاریان هم پیشتر در یادداشــتی با تیتر اصاح طلبی 
و مسئله بقا، با مضر دانســتن آنچه شکاف در حاکمیت خواند 
نوشــت: »شاید، تمهید »حاکمیت یگانه« و پایان دادن به این 
معضل، از معبر اســتعفای رئیس جمهور و برگزاری همزمان دو 
انتخابات در اسفندماه ســال جاری بگذرد تا نتیجتا، مجلس و 
دولتی ها همسو با روسای همسوتر بر مصدر امور قرار بگیرند.«
پس از مطرح شــدن این موضوع یعنــی »کناره گیری رئیس 
جمهور از قدرت« تحلیل های مختلفی در محافل سیاســی و 
رســانه ای مطرح شد. یکی از چهره های اصولگرا عنوان کرد، 
»رئیس جمهور باید بماند و در مجلس بعدی پاسخگوی آنچه 
کرده است، باشد.« برخی اصاح طلبان هم در واکنش به طرح 
این موضوع یادآور شــدند که اصولگرایان در مجلس بعدی به 
دنبال اســتیضاح رئیس جمهور هســتند و برنامه هایی در این 
خصــوص دارند!پایه عمده تحلیل هایــی که در این خصوص 
ارائه شــد، مبتنی بر گرایش ها و تمایات سیاســی بود. آنچه 
به نظر می رســد مــا را از واقعیات دور خواهــد کرد و خیلی 
برآورد دقیق و نزدیکی نسبت به آنچه مطرح شده است، به ما 
نخواهد داد. در حقیقت اســاس و پایه این مسئله که خیلی آن 
را فرار از پاسخگویی و مســائلی نظیر آن خواندند را می توان 
در چند محور بررســی و کنکاش کرد و پیش روی مخاطبان 
و کنشگران سیاسی گذاشــت.برخی عنوان کردند که اصاح 
طلبــان نظیر آنچه اصولگرایان در ســال هــای پایانی دولت 
احمدی نژاد کردند، به دنبال آن هســتند که حساب خود را از 
دولت جدا کنند و با وارد کردن انتقادات نسبت به آنچه عملکرد 
دولت یازدهم و دوازدهم اســت، خــود را در وهله اول مهیای 
رقابــت برای انتخابات مجلس یازدهم و در مرحله بعدی آماده 
حضــور هرچه بهتر در انتخابات ریاســت جمهوری کنند. این 
رسم و سیاق سیاســی بسیار بدی است که در سال های اخیر 
باب شده است.در واقع باید اشاره کرد که اخاق سیاسی زمانی 
در کشــور نهادینه خواهد شــد که هر جناح و جریان سیاسی 
نســبت به آنچه کرده است، مسئولیت پذیر باشد و تاوان آنچه 

خوب و بد بر جای مانده اســت را بپذیــرد. این رویکرد برخی 
اصاح طلبان که به بیان انتقادات تند از دولت پرداخته اند، طی 
روزهای اخیر با انتقاد برخی دیگر از اعضای این جریان مواجه 
شده است تا جایی که روز یکشنبه »غامحسین کرباسچی« و 
»محمدرضــا عارف« و در روزهای قبل برخی دیگر از اعضای 
جریان اصاحات در گفــت و گوهایی تاکید کردند که اصاح 

طلبان باید مسئولیت عملکرد دولت روحانی را بپذیرند.
تحلیل دیگری وجود دارد که برخی عنوان می کنند، دولت برای 
وادار کــردن ارکان نظام به مذاکــره دوباره هر کاری می کند؛ 
یک بار چند هفته پیش در یکی از هفته نامه های اصاح طلب 
تصمیــم دولت برای گران کردن یکباره بنزین، دقیقا به همین 
موضوع ربط داده شــد و این مســئله را جــزو تیر های آخر در 
چله کمان رئیس جمهور برای ایجاد اقناع جهت مذاکره دوباره 

خواند که البته خیلی در رسانه ها به آن پرداخته نشد.
حالا برخی طرح موضوع اســتعفای رئیس جمهور در آســتانه 
سفر حســن روحانی به ژاپن و دیدار با شینزو آبه نخست وزیر 
ژاپن که او را یکی از واســطان بین ایران و آمریکا می خوانند 
را تاشــی دیگر برای ایجاد اقنــاع در جهت مذاکره دوباره در 

رئوس نظام می خوانند. مســئله ای که مشخص نیست تا چه 
اندازه می تواند به واقعیت نزدیک باشــد، اما به هر حال یکی 
از تحلیل هایی اســت که برخی آن را از طرح مســئله استعفا 

عنوان می کنند.
تحلیل سومی هم در این باره وجود دارد، مبنی بر اینکه مطرح 
شــدن موضوعی استعفا، تاشــی برای کم کردن انتقادات به 
دولت و باز کــردن راه و کاهش مقاومت ها در راه انجام امور 
اســت که این موضوع حداقل در تحلیل روز یکشــنبه عباس 
عبدی خیلی جدی تر مورد اشــاره قرار گرفته است. در حقیقت 
این نگاه اشــاره به آن دارد که با انتقــادات بی حد و حصر و 
فشارهای فعلی روحانی و دولتش نمی توانند کار را ادامه بدهند.

بر همین اســاس عنوان شــده که اگر قرار است تخریبی در 
ارتباط با دولــت و آنچه به عنوان عملکردش می ماند صورت 
بگیرد، ضــررش عاوه بر دولت و مردم بــه نظام هم خواهد 
رسید؛ پس یا باید چنین دولتی زودتر کنار برود و جا برای یک 
دولت هماهنگ تر باز بشود، یا منتقدان اجازه بدهند که دولت 
کار را پیش ببرد و بر اساس وظایف و اختیاراتی که دارد، نسبت 

به طرح ریزی و عملیاتی کردن تصمیماتش اقدام کند.

511/1اداره کل ثبت اسنادو املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹0/۹/20 و برابر 
رای شماره 1۳۹8/۹/7-1۳۹860۳060060024۹8 هیات دوم موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه تصرفات مالکانه و بامعارض متقاضی آقای جعفر خواجه زاده فرزند محمد تقی بشماره شناسنامه 5007 
صادره از تربت حیدریه نســبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 214/۳5 متر مربع )دویست و چهارده مترو سی و 
پنج صدم مترمربع (قســمتی از پاک 128 فرعی واقع در اراضی موســی آباد پاک 2- اصلی دهستان اربعه واقع در بخش 
یک تربت حیدریه از محل مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده است لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد رسمی وماده 1۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیر الانتشاردر شهر ها منتشر تادر صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی تا دوماه اعتراض خودرا به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی تقدیم دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 

صدور سند مالکیت می نمایدو صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول :1۳۹8/۹/11
تاریخ انتشار نوبت دوم :1۳۹8/۹/27

سید محمد حسینی قائم مقام رئیس واحد ثبتی تربت حیدریه 
***************************************

511/8هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )5353(
اگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ ائین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1و۳ و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹0/0۹/20 اماک 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشــابور مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و 
بامعارض انان محرز و رای لازم صادر گردیده اســت جهت اطاع عموم به شــرح ذیل اگهی می گردد اماک متقاضیان 
واقع در حوزه ثبتی نیشابور 1- بخش یک پاک 82۳ و 824 و 825 اصلی اقای سیدحسین اکبری فرزند سیدیحیی نسبت 
به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 20۹/55 مترمربع واقع در اراضی شهر خریداری از مالکین رسمی دولت شاطریان 
و علی اصغر بهشــتیان برابر رای شماره 1۳۹860۳06005005۳5۳ 2- بخش 5 پاک 15 اصلی 1۳878 فرعی اقای حامد 
مسلمی فرزند محمد حسین نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1068/04 مترمربع واقع در اراضی فاروب رمان 
خریداری از محل مالکیت مشاعی متقاضی و خانم مریم نفیسی راد برابر رای شماره 1۳۹860۳06005005۳54 .لذا بموجب 
ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 1۳ ائین نامه مربوطه این اگهی 
در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل 
تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹8/0۹/27 تاریخ 

انتشار نوبت دوم ۹8/10/12   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
****************************

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابــر رای شــماره 1۳۹860۳06007000656 -1۳۹8/۹/6 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت جام تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی خانم 
بهار ســعیدی فرزند باب الدین بشماره شناسنامه 072167781۹ صادره از مشهد در یک باب ساختمان به مساحت 50/55 
مترمربع پاک 6858 فرعی از ۳757 فرعی 166- اصلی واقع دربخش 1۳ مشــهد حوزه ثبت ملک تربت جام خریداری از 
مالک رسمی آقای علی جمعه لوکی محرز گردیده است .لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
داد خواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریخ انتشارنوبت اول :1۳۹8/۹/11 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۳۹8/۹/27 
سید مجتبی جواد زاده  -رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان تربت جام

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت جام

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 1۳۹860۳060070006۳7ـ ۹8/۹/4  هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد  ثبتی  حوزه ملک تربت جام تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای / خانم 
خسرو اسحاقی نیا فرزند غام نبی به شماره شناسنامه 256 صادره از پائین جام در یک قطعه زمین مزروعی شامل باغ پسته 
به مساحت 40۹۳6 متر مربع پاک فرعی از ۳26 اصلی مفروز و مجزی شده از پاک .... واقع در خراسان رضوی بخش 1۳ 
مشهد خریداری از مالک رسمی آقای/ خانم اسحاق اسحاقی ایل بیگی قلعه حمامی محرز گردیده است. لذا به  منظور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند  مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: ۹8/۹/12.  تاریخ 

انتشار نوبت دوم : ۹8/۹/27.
سید مجتبی جوادزاده ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت جام

********************************
4 /511هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی )4997( 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و ۳ و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹0/0۹/20 و برابر 
رای شــماره 1۳۹860۳06005004۹۹7 مورخ ۹8/08/27  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی 
نیشــابور تصرفات مالکانه و بامعارض آقای ابوالقاسم ایمانی نسب فرزند علی اصغر  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت ۳68۳/80 مترمربع از پاک شماره 165 اصلی واقع در اراضی لک لک آشیان بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور 
خریداری از مالکین رســمی غامعلی مقری و عصمت مقری محرز گردیده اســت.لذا بموجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 1۳ ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از 
طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹8/0۹/12 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹8/0۹/27   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
****************************************

511/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )4822(
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دســتور مواد 1 و ۳ و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹0/0۹/20 و 
برابر رای شــماره 1۳۹860۳06005004822 مورخ ۹8/08/18  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد 
ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و بامعارض آقای احسان اله فضلی فرزند اسمعیل  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 501/85 مترمربع از پاک شماره 21۳ اصلی واقع در اراضی شهرکهنه بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری 
از مالک رســمی منیرانداده فرزند حبیب اله محرز گردیده است.لذا بموجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 1۳ ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹8/0۹/12 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹8/0۹/27   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

******************************************

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )4847( 511/6
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دســتور مواد 1 و ۳ و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹0/0۹/20 و 
برابر رای شــماره 1۳۹860۳06005004847 مورخ ۹8/08/1۹  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد 
ثبتی نیشــابور تصرفات مالکانه و بامعارض آقای علی لطفی فرزند محمدابراهیم  نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به 
مســاحت 6000 مترمربع از پاک شماره 111 اصلی واقع در اراضی لطف اباد بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری 
از مالک رســمی آقای محمدابراهیم لطفی محرز گردیده است.لذا بموجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 1۳ ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و 
محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تســلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹8/0۹/12 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹8/0۹/27   
      علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

*******************************************
511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 1۳۹860۳06271002851 هیات اول/ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی  حوزه ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای مرتضی پورادم 
فرزند رجب علی به شماره شناسنامه 5188 صادره از مشهد در ششدانگ اعیان یک باب خانه به مساحت 62/۳1 متر مربع 
قسمتی از پاک 4۹ اصلی بخش ۹ واقع در شهید آوینی 25/۹ پاک ۹۹ اعیان متعلق به خود متقاضی عرصه موقوفه میرزا 
محمد محسن رضوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند  مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد. م.الف45۳
تاریخ انتشار نوبت اول: ۹8/۹/12

 تاریخ انتشار نوبت دوم : ۹8/۹/27
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و اماک منطقه 5 مشهد
**********************************

511/9هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )4075(
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
نظر به دستور مواد 1 و ۳ و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1۳۹0/0۹/20 و برابر 
رای شــماره 1۳۹760۳06005004075 مورخ ۹8/07/14  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی 
نیشــابور تصرفات مالکانه و بامعارض خانم عزت خورشاهی فرزند محمد نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
188/70 مترمربع از پاک شــماره 122 فرعی از 41 اصلی واقع در اراضی کاظم اباد بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشــابور 
خریداری از مالک رسمی خانم کلثوم حاجی بیگلو محرز گردیده است.لذا بموجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 1۳ ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این 
روزنامه و محلی کثیرالانتشــار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹8/0۹/27 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹8/10/12   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

**********************************

511/10هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )4756(
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و ۳ و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رســمی مصوب 1۳۹0/0۹/20 و برابر رای شــماره 1۳۹760۳06005004756 مورخ ۹8/08/1۳  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات مالکانه و 
بامعارض اقای مهدی پدر فرزند عبدالوهاب نسبت به ششدانگ اعیان یکباب ساختمان به مساحت 114/75 مترمربع از پاک شماره 56 فرعی از 2۳1 اصلی واقع در اراضی مرتضی اباد بخش 2 حوزه 
ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک رسمی موقوفه نوروز علی نورانی به عنوان متصدی وقف محرز گردیده است.لذا بموجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده 1۳ ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹8/0۹/27 تاریخ انتشار نوبت دوم ۹8/10/12   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور

مفقودی
کارت ماشین کامیون جرثقیلدار سیستم 
بنــز تیــپ ال 52/1۹18 مدل 1۳48 به 
شــماره پــاک 27۹ ع 2۹ ایــران 42  
شــماره موتور 0015066 شماره شاسی 
6۳87۳5 مربــوط بــه عفت ابراهیم پور 
فرزقــی مفقــود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط میباشد.
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صبوری مدیر شــعب بانک قرض الحسنه مهرایران در استان 
خراسان رضوی ســامانه ی میعاد)مدیریت یکپارچه عملیات 
اجرایی دیجیتال( را گامی اساســی در جهت بانکداری ســبز 
دانســت که به موجب آن کلیه ی عملیــات بانکی از افتتاح 

حساب تا مرحله بایگانی به صورت دیجیتال انجام می شود.
به گزارش صبح امروز، محمدرضا صبوری ابراز داشت :اجرای 
شیوه سنتی و بر پایه کاغذ علاوه بر زمان بر بودن و دغدغه هاي 
محیط  زیســتي، نیازمند فضا و هزینه براي نگهداري اســت. 
این در حالي اســت که با وجود چهار برابر شــدن تسهیلات 
اعطایي بانک قرض الحســنه مهر ایران که از ۵۰۰ هزار فقره 
در ســال ۱۳۹۴ به دو میلیون فقره در سال ۱۳۹۸ رسید، ارائه 
خدمات یاد شــده در این بانک، نه با افزایش تعداد شعب بلکه 
با استفاده از سیستم هاي نوین در فرآیندهاي عملیاتي بانکي 
انجام مي شــود.وی افزود: بانک قرض الحســنه مهر ایران بر 
مبنای سیاســت های اقتصاد هوشمند که از سوي وزارت امور 
اقتصادي و دارایي با هدف توســعه سامانه هاي زیرساختي و 
تحقق دولت الکترونیک ابلاغ شــد، این نوآوري را در دستور 
کار خود قرار داده تا بتواند بدون نیاز به کاغذ، فرآیندهاي بانکي 
را پیش ببرد.صبوری با اشــاره به دورنمای بانک برای تبدیل 
شــدن به یک بانک تمام الکترونیک بیان داشت : برای این 
منظور سامانه ها و ابزارهایي در بانک قرض الحسنه مهر ایران 

راه اندازي شده است از جمله : تهیه اسناد و فرم هاي دیجیتالي، 
آرشیو الکترونیکي اسناد، اتصال به سامانه ثبت احوال و احراز 
هویت بیومتریک، اســتفاده از پدهاي امضــاي الکترونیک 
مشتریان، راه اندازي داشبورد ارزیابي عملکرد شعب و همچنین 
اتوماســیون اداري )چارگون(.وی ادامــه داد: اقدامات صورت 
گرفته برای اجرای برنامه های اصلاح ســاختار و الکترونیکي 
کردن عملیات اجرایي بانک مزایاي مختلفي را دارد که از آن 
جملــه مي توان به حذف کامل کاغذ از چرخه عملیات بانکي، 
افزایش سرعت ارائه خدمت به مشــتریان با حذف فرم هاي 
کاغذي، افزایش امنیت اطلاعات مشتری و تراکنش های وي 
با اســتفاده از ابزارهاي احراز هویت و بیومتریک، صرفه جویی 
فوق العاده در حجم و فضای بایگاني، امکان دسترسی و بازیابی 
سریع اسناد با استفاده از آرشــیو الکترونیکي، امکان تجمیع 
کلیه اســناد، بالا بردن ایمنی اسناد فیزیکي در مقابل حوادث 
طبیعي و غیرطبیعي، از بین رفتن مخاطرات ناشي از جابه جایي 
اسناد و جلوگیري از مفقود شدن، مفقودي و بروز خرابي هاي 
فیزیکي احتمالي اســناد و دستکاري هاي احتمالي، سرعت و 
اثربخشی بیشتر در ردیابی، کنترل و عملیات بر اسناد بانک و 
کاهش زمان پاسخ گویي، در دسترس بودن کلیه اسناد مشتری 
به صورت لحظه ای جهت پیگیري عملیات مشکوک در مباحث 

مربوط به پولشویي اشاره کرد.

عضو کمیســیون اقتصادی مجلس بــا بیان اینکه 
مجلس و بانــک مرکزی ۱۴ ســال در ایجاد قواعد 
نظارتی و شــرعی بر بانک ها تعلل کرده اند، گفت: 
تاکید رهبری بر تعیین تکلیف طرح بانکداری اسلامی 
است.محمدحسین حســین زاده بحرینی در نشست 
علنی روز )ســه شــنبه، 26 آذرماه( مجلس شورای 
اسلامی در توضیح طرح بانکداری جمهوری اسلامی 
ایران، گفت: از اوایل دهه 80 در اقتصاد ایران با پدیده 
جدیدی مواجه شدیم براساس اصل ۴۴ قانون اساسی 
همــه بانک ها بعد از پیروزی انقلاب ملی شــدند و 
در دهه 80 با تفســیر اصل ۴۴ اجازه تاســیس بانک 
خصوصی داده شــد.نماینده مردم مشهد و کلات در 
مجلس شورای اســلامی افزود: برخی از بانک های 
دولتی نیز به بخش خصوصی واگذار شد اما ۱۴ سال 
پیش که این اجازه داده شــد نسبت به اجرای بند هـ 
سیاســت های اصل ۴۴ که بر ایجاد قواعد نظارتی و 
شرعی بر بانک ها تاکید داشت، توجهی نشد در واقع 

بانک مرکزی و مجلس در این مدت تعلل کردند.
وی یادآور شــد: عدم توجه به ایجاد قواعد نظارتی و 
شرعی موجب شد امروزه شاهد 2 هزار و 200 میلیارد 
تومان نقدینگی باشیم در واقع رشد نقدینگی 700 برابر 
در اقتصاد شده اما رشد تولید بنابر گزارش رئیس بانک 
مرکزی نیم درصد بوده است.بحرینی با تاکید بر اینکه 

بانک ها عامل ایجاد نقدینگی در کشور هستند، گفت: 
مقام معظم رهبری حدود 7 ســال پیش برانجام کار 
در ایــن حوزه تاکید کردند حتی با نظر بانک مرکزی 
و دولت و درخواســت معاون اول رئیس جمهور مبنی 
بر مســکوت ماندن طرح مجلس بــرای ارائه لایحه 
نیز مخالفت کردند و خواســتند تا نمایندگان و بانک 
مرکزی درباره طرح بانکداری جمهوری اسلامی ایران 
به تفاهم برسند.وی افزود: از این رو بیش از 30 ساعت 
با همکاران بانک مرکزی مباحث را بررسی و به نقاط 
مشترک رســیدیم اما امروز شاهد اظهارات متفاوتی 
از ســوی رئیس بانک مرکزی در مجلس بودیم که 
این نگرانی ها درســت نیست. فرصت دادن به دولت 
برای ارائه لایحه قطعا راهکار مناسبی نیست چرا که 
مقام معظم رهبری نیز در سخنرانی عید سال جاری 
یادآور شدند دولت ۴ سال پیش وعده ارائه لایحه داده 
اما هنوز لایحه ای به مجلس نداده اســت.بحرینی 
تاکید کرد: دولت به دلیل اختلاف بین بانک مرکزی 
و وزارت اقتصــاد و دارایی نمــی تواند لایحه ای به 
مجلــس دهد اما برای رفــع دغدغه بانک مرکزی و 
مراجع معظم و غنی تر شدن طرح پیشنهاد می دهم 
طرح را به صورت دو شــوری کنیم و پس از تصویب 
کلیات مجددا به کمیسیون ارسال شود تا دغدغه های 

افراد مرتفع گردد.

مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهرایران در استان خراسان رضوی مطرح کرد:

سامانه میعاد سرآغاز حذف کاغذ از فرآیندهای بانکی 
۱۴سالتعللبانکمرکزیبرایایجادقواعدشرعیبربانکها

 پرداخت 50 درصدی مبالغ خرید
 حمایتی زعفران

مدیر ســازمان تعاون روســتایی خراســان رضوی از پرداخت 50 درصد مبالغ خرید 
حمایتی زعفران به کشاورزان این استان خبر داد.

ایرج ناصری مقدم افزود: در این راســتا  775 میلیارد ریال به حســاب کشاورزانی که 
زعفران خود را در قالب خرید حمایتی تحویل داده اند واریز شده است.

وی اضافــه کرد: تمامی محموله های زعفران دریافتی از کشــاورزان در قالب خرید 
موقــت پس از انجام آزمایش هــای لازم و تعیین میزان خلــوص وارد مرحله خرید 

نهایی می شود.
مدیر ســازمان تعاون روستایی خراســان رضوی گفت: از زمان آغاز خرید حمایتی تا 
کنون در مجموع 55 تن زعفران در این اســتان توسط شــبکه تعاون از کشاورزان 
تحویل گرفته  شده است که 27 تن تا کنون وارد مرحله خرید نهایی و در انبار مرکزی 

ذخیره سازی شده است.
ناصری افزود: در فاصله خرید موقت تا خرید نهایی، تمامی محصول توســط دولت 
بیمه شــده و طبق قرارداد با 16 آزمایشگاه مرجع در استان جواب نمونه های زعفران 

ارسالی و اعام میزان خلوص طی 52 ساعت اعام می شود.
وی اضافــه کرد: اعام اطاعات ناقص از جمله کدملی و شــماره تماس از ســوی 

کشاورزان موجب می شود روند نهایی شدن چک لیست ها طولانی شود.
مدیر سازمان تعاون روستایی خراسان رضوی گفت: خرید حمایتی زعفران که از 10 
آبان ماه در اســتان خراسان رضوی آغاز شده اســت تا پایان آذر ماه ادامه دارد. هم 
اکنون 18 مرکز خرید حمایتی زعفران در شهرســتان های این استان فعال هستند و 

خرید این محصول از کشاورزان را انجام می دهند.
او ادامه داد: خرید حمایتی زعفران در چهار عنوان نگین، شــبه  نگین، پوشــال درجه 
یک و پوشال معمولی سطح  بندی شده است که هر کیلوگرم نگین زعفران به قیمت 
105 میلیون ریال، شبه  نگین به قیمت ۹5 میلیون ریال، پوشال درجه یک به قیمت 
۹0 میلیون ریال و پوشال معمولی زعفران نیز به قیمت 82 میلیون ریال از کشاورزان 

خریداری می شود. 
ســطح زیرکشت زعفران در خراسان رضوی طی سال گذشته 87 هزار و 750 هکتار 

بود که از این سطح 2۹8 تن محصول برداشت شد.
امسال نیز ۹0 هزار هکتار از مزارع خراسان رضوی به کشت زعفران اختصاص یافت 

که میزان برداشت از آن به شرایط آب و هوایی بستگی دارد.

شاخص گازرسانی در خراسان رضوی 
سبز شد

شاخص گازرسانی در خراسان رضوی با برخورداری 100 درصدی خانوارهای شهری 
و ۹0 درصدی خانوارهای روســتایی این استان از خدمات شبکه سراسری گاز، سبز 

شد.
مدیرعامل شــرکت گاز خراسان  رضوی گفت: ظرف چند سال اخیر شبکه گازرسانی 
در این استان به میزان چشمگیری گسترش یافته به طوری که شاخص گازرسانی در 

خراسان رضوی رشد قابل ماحظه ای را تجربه کرده است.
ســید حمید فانی ادامه داد: تا ســال 1۳۹2 ســاکنان فقط ۹46 روستا از مجموع دو 
هزار و 67۳ روســتای واجد شرایط گازرسانی در خراسان رضوی به شکبه سراسری 

گازرسانی دسترسی داشتند.
وی به ضریب نفوذ 56 درصدی گازرسانی در خراسان رضوی تا سال 1۳۹2 اشاره و 
بیان کرد: در چارچوب اجرای ضربتی طرحهای گازرســانی در این استان ظرف شش 
سال اخیر ضریب نفوذ گازرسانی در خراسان رضوی با افزایش چشمگیر ۳4 درصدی 

هم اینک به ۹0 درصد رسیده است. 
مدیرعامل شــرکت گاز خراسان  رضوی گفت: بر این اســاس با افزایش چندبرابری 
ظرفیت کاری شــرکت گاز استان هم اینک ساکنان دو هزار و 157 روستا در خراسان 

رضوی از خدمات شبکه سراسری گازرسانی برخوردار شده اند. 
وی افزود: هم اکنون در بخش شــهری نیز یک میلیون و 4۳8 هزار خانوار ســاکن 
78 شــهر در سطح استان خراســان رضوی به صورت 100 درصد از مزایای شبکه 

گازرسانی بهره می برند. 
فانی ادامه داد: به این ترتیب شــاخص کنونی گازرســانی خراسان رضوی در بخش 
شــهری ســه درصد و در بخش روســتایی 14 درصد بالاتر از ضریب کشوری نفوذ 

گاز است. 
وی گفت: در چارچوب تداوم نهضت گازرسانی در خراسان رضوی هم اینک طرحهای 

گازرسانی در 402 روستای استان برای 44 هزار و 74۹ خانوار در حال اجرا است.
مدیرعامــل شــرکت گاز خراســان  رضــوی افــزود: با بهره بــرداری ایــن تعداد 
 پــروژه گازرســانی ضریــب نفوذ در روســتاهای خراســان رضوی بــه ۹8 درصد

 می رسد.

 وام ازدواج جوابگوی هزینه های
 ازدواج نیست

عضو کمیســیون فرهنگی مجلس شورای اسامی با اشــاره به میزان وام ازدواج در 
لایحه بودجه ســال ۹۹ گفت: ۳0 میلیون تومان وام ازدواج جوابگوی یک ســوم یا 
یک چهارم هزینه های زوجین از مقدمات زندگی گرفته تا برگزاری مراســم ازدواج، 

نمی شود.
به گزارش صبح امروز، نصرالله درخصوص میزان وام ازدواج در لایحه سال ۹۹ گفت: 
یکی از مصادیقی که وجود دارد این اســت که وام ازدواج را افزایش دهند و سنوات 

آن را نیز بیشتر کنند.
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اســامی افزود: متاسفانه با توجه به پیش 
بینی زمان کوتاه برای برگشــت وام ازدواج، یک مقداری اقســاط آن زیاد است که 
برای زوجین ســخت است که اولا باید تقسیط را بیشتر کنند و دوم اینکه باید درباره 

تسهیات تجدید نظر کنند که مقداری بیشتر شود. 
وی در ادامه گفت: متاســفانه چند روز پیش یکی از مســئولان مطلب اشــتباهی را  
مبنی بر اینکه بالا بودن ســقف وام ازدواج موجب این شده تعدادی از افراد در سنین 
پاییــن ازدواج کنند، گفته بودکه این نوع فضاســازی های غیرکارشناســی که واقعا 
دور از منطق اســت، موجب شده که موضوع ازدواج در کشور ما با مشکات فراوان 

بسیاری مواجه شود.
پژمانفــر با تاکید بر اینکه  هر نوع حمایتی که برای تشــکیل زندگی حداقلی جوان 
ها لازم باشــد را باید در نظر بگیریم، تصریح کرد: واقعا مقدار ۳0 میلیون تومان وام 
ازدواج بر هر یک از زوجه که روی هم نهایتا 60 میلیون تومان می شــود جوابگوی 
یک ســوم یا یک چهارم هزینه های زوجین از مقدمات زندگی گرفته تا تهیه لوازم و 

برگزاری مراسم ازدواج نمی شود.
وی خاطرنشــان کرد: به همین دلیل به نظر من عاوه بر افزایش تســهیات، باید 
نســبت به طولانی تر کردن زمان بازپرداخت هم کاری صورت گیرد که ما این را از 

طریق کمیسیون فرهنگی پیگیری خواهیم کرد.

اخبار

مشهد- تهران: روزانه
شنبه  ساعت:1330 و 2145

يكشنبه ساعت : 1135
دوشنبه ساعت1530 و 2145

سه شنبه  ساعت : 1510
چهارشنبه  ساعت :1215و 2200
پنج شنبه ساعت: 1425و 2145 

جمعه ساعت:1730 و 2145

مشهد- زاهدان : همه روزه ساعت: 1130
مشهد- يزد  :  همه  روزه 

شنبه  ،دوشنبه و پنج شنبه  و  جمعه ساعت :1700
يكشنبه و سه شنبه وچهارشنبه ساعت :1950 

مشهد- نوشهر: يكشنبه ساعت0735 چهارشنبه ساعت : 
 0815

مشهد- اهواز: شنبه ساعت: 1515 ، دوشنبه ساعت : 0945 
و پنجشنبه ساعت: 0840

مشهد- شيراز: يكشنبه ساعت: 1730  و  پنجشنبه ساعت: 1710    
مشهد- ايلام : يكشنبه و چهارشنبه  ساعت: 1050  

مشهد- آبادان : يك شنبه ساعت :1820   چهارشنبه  
ساعت: 1320

مشهد  - ساري : چهارشنبه ساعت : 1820
مشهد - اردبيل  : پنج شنبه ساعت :1255

 برقراری مجدد پرواز مشهد-چابهار از سوم دی 
) روزهای سه شنبه و جمعه(

هواپیمایی آسمان

www.IAA.ir
0 5 1 3 3 4 0 0 1 8 1

IRAN
A S E M A N

AIRLINES

موتور تولید کم گاز شده

تعدیل نیــرو، کار کــردن کارخانه ها با 
کم تــر از ظرفیت واقعی آن ها و یا بدتر 
از این تعطیلی واحدهــای صنعتی از 
اخباریست که متاسفانه این روزها زیاد 
می شنویم. اخباری که عاوه بر غم نان 
و بیکاری کارگران و سخت تر شدن شرایط 
زندگی شــان، دلواپســی در مورد وضعیت 
صنعت و اقتصاد کشورمان که روز به روز 
شرایط وخیم تری را تجربه می کند، بیش            تر 
می کند. پرچم هر کدام از واحد های صنعتی 
که پایین می آید، حاصل ســال ها زحمت و دانش مهندسین 
کشورمان از بین می رود. اینکه با گرفتن انگشت اتهام سمت 
تحریم ها، چشم بر واقعیت ها ببندیم، راحت ترین راه برای شانه 
خالی کردن از بار مسئولیت است. وظیفه خود دانستیم که به 
سراغ سربازان اقتصادی استان خود برویم و در ادامه کلید حل 
مشکاتشان را از مسئولین مربوطه جویا شویم.امروزه وسایل 
نقلیه نقش مهمی را در زندگی بشــر ایفا می کنند البته در این 
بین صنعت خودروســازی بیش تر از ســایر وسایل توجه و به 
دنبال آن بودجه را به خود اختصاص داده اســت؛ اما دلایلی 
مثل هزینه کم تر و استفاده بیش تر قشر کم برخوردار جامعه از 
موتورسیکلت ها باعث شد تا به گفت و گو با یکی از فعالین این 

عرصه در استان خراسان رضوی بپردازیم.
افت تولید و فروش 75 درصدی موتورسیکلت ��

شرکت عرفان ســیکلت ایرانیان برند نام آشــنای در زمینه 
تولید موتورســیکلت در استان خراســان رضوی است که با 
وجود شــرایط سخت اقتصادی که در سال های اخیر به وجود 
آمده است، همچنان پرچم دار صنعت موتورسیکلت در استان 
است. جواد باقری، مدیرشــرکت عرفان سیکلت ایرانیان در 
گفت و گــوی اختصاصی با خبرنگار روزنامه صبح امروز گفت: 
اگر نگوییم چراغ عمر تولید موتور سیکلت خاموش شده است 
باید بگوییم که این چراغ نیم سوز شده است. با توجه به افزایش 
قیمت ها فروش موتورسیکلت افت و درواقع توان خرید مردم 
کاهش داشــته است. کاهش تقاضا تاثیر خود را بر روی تولید 
گذاشته، به طوری که سرانه تولید موتور سیکلت از 600 هزار 
دستگاه در دو سال اخیر به 200 هزار دستگاه و در سال جاری 
به کمتر از 100 هزار دســتگاه رسید و درواقع تولید و فروش 
موتور ســیکلت با افت 70-75 درصدی مواجه شده است. در 
سال ۹5 حدود 54 کارخانه تولید موتورسیکلت در سطح کشور 
فعالیت می کردند که امروز این تعداد به 25-27 واحد تولیدی 
تنزل پیدا کرده است که تقریبا همگی با ظرفیت کمتر از 50 
درصد فعالیت می کنند. وی افزود: این اتفاق ناراحت کننده چند 
فاکتور دارد که یکی از آن ها صدور بخش نامه های دولت است 
که فقط موانع راه تولیدکننده را زیاد می کند. به فرموده رهبری 
تولیدکنندگانی که در شرایط فعلی مشغول به کارند سربازان 
جنگ اقتصادی کشور هستند پس لازم است که به مشکات 
تولیدکنندگان رسیدگی شــود. شرایط ما سخت است و فقط 
تاش می کنیم که پشت رهبری بمانیم و این چراغ نیم سوز 
را روشــن نگه داریم. در این جنــگ اقتصادی به ما مهمات 

نمی رسد و ما واقعا به کمک مسئولین نیاز داریم.

واگذاری طرح اسقاط به تولیدکنندگان ��
باقری با اشــاره به اجرای طرح اسقاط موتورسیکلت از ابتدای 
زمســتان امسال که بخشــنامه آن به تصویب هیئت وزیران 
رســیده اســت، گفت: طبق این طرح هر کارخانه تولیدکننده 
موتورســیکلت بنابر نوع تولیداتش عاوه بر تولید باید اسقاط 
موتور ســیکلت رده پایین هم انجام دهد. در حالی که اسقاط 
توســط تولیدکننده، اصا معمول نیســت.وی تصریح کرد: 
این طرح سال گذشــته به تصویب رسید و موجب به تعویق 
افتــادن پاک گذاری کارخانه ها تا چندماه شــد. ضمن اینکه 

زیرساخت های اجرای این طرح فراهم 
نشده است به طوری که مراکز اسقاط 
هنوز در جریان این موضوع نیســتند 
و نمی تواننــد همــکاری لازم را بــا 
کارخانه ها جهت این امر داشته باشند. 
اقــدام دیگری که دولت در این زمینه 
باید انجام دهد این است که تسهیات 
با سود کم برای افرادی درنظر بگیرد 
تا مصرف کنننده انگیزه  برای اســقاط 
موتور ســیکلت فرســوده خود داشته 
باشــد و بتواند مجددا وسیله ای برای 
خود تهیه کند.از مسئولین تقاضا داریم 
در شرایط سخت اقتصادی کشور که 
ما همه جوره تاش خود را برای حفظ 
تولید و اشتغال زایی می کنیم و سرمایه 
خود را در این راه هزینه می کنیم موانع 

را از ســر راهمان بردارند و با تصویب قوانین کارشناسی نشده 
راه ما را دشوارتر نکنند.

تولید موتوربرقی به صرفه نیست ��
باقری این طور ادامه داد: در ابتدای ســال جاری ما ســه ماه 
توقف پاک گذاری داشتیم زیرا هیئت وزیران تصویب کرده 
بودنــد که هر کارخانه باید 10 درصــد تولید خود را به تولید 
موتورسیکلت برقی اختصاص دهد. اجرای این طرح با پیگیری 
همکاران یک سال به تعویق افتاد. اما این دغدغه وجود دارد 
که از ابتدای ســال جدید دوباره ما درگیر این مشکل خواهیم 
شــد. موتورســیکلت برقی به دلیل گران بودن هنوز در بین 
مردم جایی ندارد و علت گرانی آن هم گرانی باتری آن است 
که متاسفانه در داخل کشور تولید نمی شود. قیمت یک باتری 
موتورسیکلت برقی با کیفیت عالی بین ۳ تا 4 میلیون تومان 
هزینه دارد و عمر مفید آن هم دو سال است و این بدان معنی 
اســت که مصرف کننده در صورت رعایت نکات شارژ باتری، 
باید به طور متوســط ســالی دو میلیون تومــان برای باتری 
موتور خود هزینه کند که این به صرفه نیســت. از طرفی این 
باتری ها را از کشور چین وارد می کنیم و از زمان ثبت سفارش 
تا رســیدن به دست مشــتری حدود 11 ماه طول می کشد و 
این یعنی تقریبا نیمی از عمر مفید باتری گذشــته است. اگر 
ســاخت این باتری در داخل کشــور بومی سازی شود عاوه 
بــر اینکه از لحاظ اقتصادی به صرفه اســت، 11 ماه از عمر 
باتری که در طول زمان واردات از بین می رود به این شــکل 
حفظ می شــود. از طرف دیگر زیرساخت های این طرح مثل 

باتری  جایگاه شــارژ  تبیین 
در سطح شــهر، هنوز توسط 

دولت فراهم نشده اســت.من به 
عنوان یــک تولیدکننده می گویم 

که تحریم های خارجی نه تنها تاثیر 
منفی بر ما ندارند بلکه باعث رشد و 

پیشرفت ما می شوند و تنها تحریم های 
داخلی و اتخاذ تصمیم های یک شــبه 

ما را از پای درآورده اســت. یکی دیگر از 
این تصمیم های عجولانه، واردات اجباری 

موتور سیکلت یورو5 است که هنوز در اروپا 
که تولیدکننده آن اســت، اجباری نشده است 
و چیــن که ما واردات خــود را از آن جا انجام 

می دهیــم هنوز یورو 5 را نــدارد اما دولت مارا 
ملزم به واردات آن از ابتدای ســال آینده کرده 

اســت. خواهش ما از دولت این اســت که مهلت 
واردات موتورهای یورو 5 را یکی دوســال تمدید 
کند.وی ابراز کــرد: بخش نامه هــا و مصوبه های 
مختلف باعث شد که در سال گذشته ما 8 ماه توقف 
پاک گذاری داشته باشیم و عما فقط 4 ماه مشغول 
به کار بودیم. این موارد انگیزه تولیدکننده برای ادامه 
کار، حفظ پرسنل وســرمایه گذاری را از بین می برد.

باقــری در پایان بیان کرد: از انجمــن صنعت موتور 
ســیکلت ایران کمال تشکر را دارم 
اعضای  پیگیری های  به واسطه  که 
موانع  تا حدودی  توانســتند  انجمن 
موجــود را برطرف و یــا به تعویق 

اندازد.
و اما پاسخ مسئولین ��

از  بســیار  پیگیری هــای  از  بعــد 
ســازمان صنعت، معــدن و تجارت 
اســتان خراســان رضوی و مطرح 
تولیدکنندگان  کــردن مشــکات 
موتورسیکلت در استان به پاسخ های 

زیر رسیدیم.
1- طرح اســقاط بــه تولیدکننده 
واگذار نشده است؛ در صورت عدم 
تولید موتورسیکلت برقی براساس 
مصوبه های جاری، تولیدکنندگان 
باید گواهی اســقاط موتورسیکلت ارائه دهند. لازم 
به ذکر اســت که زیرساخت اسقاط موتورسیکلت 

فراهم شده است.
2- الزام تولیدکنندگان موتورســیکلت به تولید 
موتــور برقی براســاس مصوبــات مربوط به 
حفاظت محیط زیســت اســت. گران بودن 
باتری موتوربرقی کاما درســت اســت اما 
تصویب کنندگان دستورالعمل حتما در جریان 
این موضوع هستند. در خصوص شارژ باتری 

موتوربرقی باید گفت: این کار به صورت 
خانگی هم قابل انجام اســت ضمن 
اینکه متولی ایجاد اماکنی برای شارژ 
باتری موتورسیکلت برقی سازمان 

صمت نیست.
اســتاندارد  در حال حاضر   -۳

مورد اجرا موتور یورو4 است 
که با استانداردهای اروپایی 

مطابقــت دارد. تصویب 
ایــن موضــوع هم از 

مصوبــات محیــط 
دولــت  زیســتی 

است.

صبح امروز پای درد و دل تولیدکنندگان؛
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باقری: 
بخش نامه ها و مصوبه های 
مختلف باعث شد که در 
سال گذشته ما 8 ماه توقف 
پلاکگذاری داشته باشیم و 
عملا فقط 4 ماه مشغول به 
کار بودیم. این موارد انگیزه 
تولیدکننده برای ادامه کار، 
حفظ پرسنل وسرمایه گذاری 
را از بین می برد
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رئیس شــبکه دامپزشکی مشهد گفت: از ابتدای سال جاری، 2 میلیون و 520 
هزار و 412 نوبت ســر دام سبک و سنگین علیه بیماری های مشترک انسان 
و دام و ســایر بیماری های شناخته شده در حوزه جمعیت دامی واکسیناسیون 
شده اند.محمود جوادی نژاد با اعام اینکه 8۳2 عامل بیماری زای مشترک بین 
انسان و دام سامت جامعه انسانی را تهدید می کند، اظهار کرد: بیماری هایی 
نظیر شاربن)سیاه زخم(، بروسلوز)تب مالت(، هاری و دیگر بیماری ها از جمله 
مواردی اســت که در صورت رخداد بهداشت و ســامت جامعه انسانی را به 

مخاطره می اندازد.رئیس شبکه دامپزشکی مشهد افزود: در این راستا از ابتدای 
ســال جاری، 2 میلیون و 520 هزار و 412 نوبت ســر دام ســبک و سنگین 
علیه این بیماری ها و ســایر بیماری های شناخته شده در حوزه جمعیت دامی 
واکسیناسیون شده اند.وی یادآور شد: دامپزشکی با صرف هزینه های چشمگیر 
و اجرای طرح های بهداشــتی و پروژه های کنترل و بعضاً ریشه کنی بیماری ها 
در حوزه دام و طیور، همواره ارتقای شاخص های بهداشتی را در جمعیت دامی 

شهرستان دنبال می کند.

واکسیناسیون
 ۲میلیون و 5۲0 هزار دام 

در گفت و گو با مدیراجرایی مدیریت پسماند شهرداری مشهد مطرح کرد:

از زباله گردی  تا تفکیک هوشمند
سارا ایزد خواه

مدیراجرایی مدیریت پســماند شــهرداری 
مشــهد گفت: از آنجا که شــعار شهرداری 
مشــهد، ایجاد شهر هوشمند است، سازمان 
مدیریت پســماند تاش کرده تا با استفاده 
از ظرفیت نرم افزاری، طرح تفکیک زباله از 

مبدا را اجرایی کند. 
به گزارش صبح امروز، عباس حسن زاده مقدم 
در گفت گو با خبرنگار این رســانه در رابطه 
با طرح جدید شهرداری برای تفکیک زباله 
افزود: طرح تفکیک زبالــه از مبدا از اوایل 
سال 77 راه اندازی شد و همواره تاش شده 
که با روش های گوناگون زباله های خشک 
از تر جدا شــود. گفتنی است که شهرداری، 
مشــارکت  افزایش  بــر  مبنــی  طرحــی 
شهروندان در زمینه تفکیک زباله از مبدا را 
آغاز کرده است. از آنجا که شعار شهرداری 
مشــهد، ایجاد شهر هوشمند است، سازمان 
مدیریت پســماند تاش کرده تا با استفاده 
از ظرفیت نرم افزاری، طرح تفکیک زباله را 

اجرایی کند. 
اجرای پایلوت طرح »سی مپ« در 

منطقه 9
حسن زاده افزود: براین اساس، طرحی به نام 
»سی مپ«)سامانه یکپارچه مدیریت پسماند( 
در منطقه ۹  ناحیه یک مشــهد، به صورت 
پایلوت اجرایی کردیم که خوشبختانه نتایج 
خوبی به همراه داشته است. به همین دلیل 
فرهنگ سازی  راســتای  در  تبلیغات  بیشتر 
تفکیک زباله در این محدوده خاص صورت 
می گیرد تا شهروندان نسبت به چنین طرح 
و نرم افزاری آگاه شده و از آن استفاده کنند. 
مدیراجرایی مدیریت پســماند شــهرداری 
مشــهد تشــریح کرد: گفتنی است که در 
راستای گســترش آگاهی شهروندان برای 
اســتفاده از این طرح، افرادی برای آموزش 
به شــهروندان به درب منازل آن ها رفته و 

نکات لازم را به ایشان درباره طرح و نحوه 
استفاده از آن ارائه می دهند تا از این طریق 
بتوانیم مشــارکت حداکثری مردم را داشته 

باشیم.
استفاده از ظرفیت بخش خصوصی پس 

از تصویب نهایی طرح سی مپ
وی با اشــاره بــه نتایج مثبــت اجرای طرح 
پایلوت تفکیک زباله از مبدا خاطرنشان کرد: 
از آنجــا که این طرح نتایــج خوبی به همراه 
داشته، توانســته ایم در رابطه با کلیات طرح 
به جمع بندی برســیم و برنامه پیش روی خود 
را توسعه این طرح در سطح شهر قرار دهیم. 
گفتنی اســت که مراحــل اداری آن در حال 
انجام است و پس از اینکه به تصویب مراجع 
مربوط در شهرداری برسد فراخوان خواهد شد 
تــا از ظرفیت های بخش هــای خصوصی در 
دو زمینه توســعه نرم افزاری و بخش اجرایی 
آن براساس مولفه های مشــخص در برنامه 
کنیم.حسن زاده  اســتفاده  پســماند  مدیریت 
در پاسخ به این پرســش که نحوه واگذاری 
تفکیک زباله به بخش  خصوصی چگونه است؟ 
تصریح کرد: واگذاری این چنین فعالیت هایی 
به بخش  خصوصی براساس سیستم آیین  نامه 
معاماتی شــهرداری انجام می شود؛ بنابراین 
افرادی که می خواهنــد در این حوزه فعالیت 
کنند بایســتی دارای شــرکت بوده، به لحاظ 
حقوقی، مدارک لازم را دارا باشند که تمامی 
این موارد کنترل می شــود. درواقع یکسری 
ارزیابی های اولیه از متقاضیان صورت گرفته 
و توان سنجی می شود و درنهایت شرکت هایی 
که حداقل های لازم را دارا باشند براساس هر 
منطقه اجازه دریافت اســناد مزایده را دریافت 

خواهند کرد.
در صورت کوتاهی فعالان حوزه تفکیک 
زباله در عملکرد خود، قرارداداشان فسخ 

خواهد شد
وی با بیان اینکــه »واگذاری تفکیک زباله 

به شرکت های خصوصی در مشهد براساس 
قیمت هــای مشــخص شــده  در مناطق 
گوناگون انجام می شــود« گفــت: در این 
راستا هر منطقه، دارای ناظری برای بررسی 
عملکرد پیمانکار است؛ بنابراین در مواردی 
که پیمانکار در عملکرد خود براساس شرح 
خدمات مشــخص شده کوتاهی کرده باشد 
و ناظر به بخش های مربوط اعام کند این 
واگذاری از وی ســلب شده و قرارداد فسخ 

می شود.
ارائه دستورالعمل ساماندهی کارگاه های 
تفکیک زباله توسط کمیته فنی مدیریت 

پسماند استان
مدیراجرایی مدیریت پســماند شــهرداری 
مشــهد ادامــه داد: گفتنــی اســت کــه 
کارگاه های  داخل  سامان دهی  دستورالعمل 
تفکیک زباله در کمیته فنی مدیریت پسماند 
استان با حضور دســتگاه های مربوط تهیه 
شــده و ضوابط آن مشخص گردیده است. 
در این راستا هر دستگاهی براساس وظایف 

مربــوط به حــوزه خــود نظارت های لازم 
را بــر این کارگاه ها خواهد داشــت ازجمله 
نظارت هایــی در زمینه تجهیــزات کارگاه، 

امکانات بهداشتی و...
زباله گردها را نمی توان سامان دهی کرد

حســن زاده با اشــاره به فعالیت غیرقانونی 
زباله گردها در سطح شــهر بیان کرد: افراد 
را به صورتی غیربهداشتی  زباله ها  زباله گرد، 
جمع آوری می کنند به همین دلیل است که 
طرح تفکیــک از مبدا را مد نظر قرار دادیم 
تا دخالت این افراد در جمــع آوری زباله ها 
کاهش یابد. گفتنی اســت که نمیتوان افراد 
فعال در این زمینه را در چارچوبی مشخص 
قرار داد و آن ها را سامان دهی کرد. هرچند 
افرادی که گرایش بــه چنین فعالیت هایی 
دارند به عنوان مجرم شــناخته نمی شــوند. 
درواقع بــرای برخورد با معضل زباله گردی، 
قانون مدونی وجود ندارد؛ بنابراین شهرداری 
و ســازمان مدیریت پســماند درتاشند تا 
براساس مشارکت شهروندان درصد تفکیک 

زباله از مبدا را افزایش دهند.
سامان دهی در حوزه زباله منوط به 

وجود متولی مخصوص برای کارگاه های 
تفکیک زباله است

وی با اشــاره به حضــور متولی مخصوص 
برای کارگاه های تفکیکی زباله شهر افزود: 
امیدواریــم کــه متولــی مخصوصی برای 
کارگاه هــای تفکیک زبالــه درنظر گرفته 
شــود. هرچند پیگیری های لازم از ســوی 
شهرداری مشــهد صورت گرفته و سازمان 
مدیریت پسماند هم به صورت مکتوب این 
پیگیری ها را انجام داده و جلسات کارشناسی 
نیز برگزار شده است. بخش های گوناگونی 
چون اتاق اصناف، ســازمان صنعت و معدن 
و... در این جلســات حضور داشتند. قرار بر 
این اســت تا اتاق اصناف پیگیری لازم در 
ایــن زمینه را انجام دهد تــا بتواند اتحادیه 
واحدی را به عنوان متولی مشخص و اعام 
کنند، درواقع با وجود چنین متولی می توان 
سامان دهی لازم در حوزه زباله را انجام داد.

فارمینگ )pharming (؛

حملات تجارت الکترونیکی
سیدمحمدمهدی گرجی نیا
وکیل پایه یک دادگستری

حمـاتphishing  ، بـا وجـود خطراتـی کـه در تجـارت 
ایجـاد  مجـازی(  فضاهـای  دیگـر  از  )بیـش  الکترونیـک 
میکنـد ، در مقایسـه بـا نـوع دیگـری از حمـات سـایبری 

بنـام فارمینـگ )pharming ( ، هجمه ای ابتدایی محسـوب 
میشـود. مجرمـان ایـن تهدیدآنایـن بـرای فریـب دادن کاربر 

بـه منظـور تسـلیم هویـت و اطاعـات سـری اش، روش هـای 
زیرکانـه تـری را نسـبت بـه فیشـینگ ، بـه کار میگیرنـد.

عبـارت pharming ، واژه ای جدیـد بـر مبنـای لغـت و هم آوا بـا Farming )به 
معنـای زراعـت( اسـت . حملـه ای مهندسـی اجتماعـی در حـوزه الکترونیـک و 
بخصـوص خطرآفریـن در تجـارت الکترونیـک ، کـه تهدید تازه ای بـر هویت و 

اطاعـات کاربر قلمداد میشـود.
هرچنـد ایـن جـرم نیـز دارای روش هـای متنوعـی اسـت کـه روز بـه روز هـم 
بـا پیشـرفت تکنولـوژی ، راه هـای تـازه تری بـرای کاهبـرداری پیـدا میکند ، 
امـا عمـده روش شـناخته شـده آن از طریـق انتقـال ترافیـک یـک وبسـایت به 

وبسـایت دیگـر بـه طـور خاصـه ، در ایـن قالـب هـا اتفاق مـی افتد:
 یکـی از روش هـای  معمـول ایـن جـرم سـایبری، بـه ایـن طریـق اسـت کـه 
کاربـر URL صحیـح را وارد میکنـد ، امـا بـه یک سـایت تقلبی هدایت میشـود، 
ایـن درحالـی اسـت که درصد تشـخیص جعلـی بودن آن بـرای کاربـران عادی 

تقریبـا صفر اسـت.
روش خطرناکتـر دیگـری از فارمینـگ نیـز بـه »حمـات اسـب هـای تـروا « 
معـروف اسـت. در ایـن روش نفـوذ از طریـق نصـب برنامـه هـای کلیدخـوان و 
برنامـه هـای هدایـت کننده انجام میگیـرد. و به این ترتیب با نصب نامحسـوس 
ایـن کلیدخـوان ، کاربـر بـا ورود به سـایت اصلی بانـک آناین خـود و ورود نام 
کاربـری و رمزهـای اینترنتـی اش ، اطاعـات سـری خود را به راحتی از دسـت 
میدهـد. بـدون اینکـه عملیـات بانکـی خود را بـه شـکلی نامتعارف انجـام دهد.

نـوع شـناخته شـده دیگری نیـز در دانلود بدافزارهـا ، دیده میشـود. در این روش 
کاربـر بـا دانلـود یـک فایـل ، نوعـی هدایتگـر را بـر سیسـتم خـود ، ناآگاهانـه 
نصـب میکنـد و بـه ایـن طریـق ، دسترسـی بـه اطاعـات خـود را بـرای فارمر 

)Pharmer ( فراهـم مینمایـد.
درانـواع فارمینـگ ، نیـاز نیسـت تـا همچون فیشـینگ قربانیـان فرد فـرد مورد 
هـدف قـرار گیرنـد. در این جرائم سـازمان یافتـه و در ابعادی وسـیع و فاجعه بار، 

تعـداد بسـیار زیـادی از کاربـران دنیـای مجازی مـورد هجمه واقع می شـوند .
امـا بـرای در امـان مانـدن از حمـات سـایبری فارمینـگ ، روش هایـی توسـط 
پلیـس فتـا و متخصصـان عرصـه هـای مجـازی ، تهیـه شـده ، کـه در اینجـا 

بعضـی از انهـا را مختصـراٌ معرفـی میکنیـم:
1-اجتناب از استفاده ی نسخه های قدیمی سیستم عامل ویندوز

2-اسـتفاده از آنتـی ویـروس مناسـب بـرای دورنگهداشـتن دسـت فارمرهـا از 
. سیستم

۳-بروز نگاه داشتن مرورگرها
4- استفاده از ابزارهای امنیتی مختلف و آپدیت

5-دقـت در امنیـت و اصالـت صفحاتی که اطاعات سـری خـود را در قالب فرم 
اینترنتـی ، در آن وارد میکنید.

لازم بـه ذکـر اسـت کـه طبـق گفتـه مشـاوران و دسـت انـدرکاران پلیـس فتـا 
، شـرط اصلـی در تجـارت الکترونیـک انجـام تراکنش هـای مالـی از طریـق 
بانـک و مؤسسـات مالـی و اسـتفاده از درگاه هـای پرداخـت معتبـر آنهـا اسـت 
و هـر نـوع مبادلـه ای خـارج از ایـن چرخـه ، تجـارت غیررسـمی و زیرزمینـی 
فراهـم  را  اینترنتـی  هـای  اسـتفاده  سـوء  بسـتر  میتوانـد  و  می شـود   تلقـی 

آورد.
پرسش و پاسخ

1-سـام. همسـر مـن یکمـاه قبـل عمـل زیبایـی لیپوماتیـک انجـام و  ��
متاسـفانه در ایـن عمـل جـان خـود را ازدسـت داد. دلیـل ایـن اتفـاق هم در 
گـزارش پزشـکی قانونـی، ورود چربـی بـه خـون و آسـیب به کلیه ذکر شـده 
اسـت. با این وجود کمیسـیون پزشـکی تقصیری را متوجه پزشـک نمیداند. 

بـرای ایـن منظـور از شـما حقوقـدان عزیـز، راهنمایـی میخواهم.
باسـام. بـرای ایـن ضایعـه درنـاک، بـه شـما تسـلیت میگویـم و توصیـه مـن 
باوجـود حساسـیت موضـوع رجـوع بـه وکیـل و اعتـراض بـه رای کمیسـیون 
پزشـکی بـا اسـتناد بـه گـزارش پزشـکی قانونـی اسـت. در ایـن شـرایط، یـک 
کمیسـیون تخصصـی چدیـد پنـج نفره، غیـر از اعضای قبلی تشـکیل میشـود و 

موضـوع را بررسـی خواهنـد نمـود.
2-سـام. من و همسرسـابقم دارای یک فرزند پسـر 5سـاله هسـتیم که  ��

فرزنـدم پیـش مـن زندگـی میکند. مادرش حق ماقات در پنج شـنبه و جمعه 
هـا بـا فرزنـدم را دارد. آیـا مـن میتوانم با تشـخیص مصلحـت فرزندم، مانع 

دیدار همسرسـابق و پسـرم بشوم؟
باسـام. توصیـه میشـود ایـن کار را نکنیـد! چـون با اسـتناد بـه مـاده 40 قانون 
حمایـت از خانـواده، طبـق ایـن مـاده هرکـس از اجـرای حکـم دادگاه در مـورد 
جلوگیـری از دیـدن فرزنـد اسـتنکاف کند یـا مانع اجرای آن شـود یا از اسـترداد 
طفـل امتنـاع ورزد، حسـب تقاضـای ذی نفـع و بـه   دسـتور دادگاه صادرکننـده 
رأی نخسـتین تـا زمـان اجـرای حکم بازداشـت می شـود. طبق مـاده 54 قانون 

مذکـور هـم ممانعـت از ماقـات فرزند جرم اسـت.
3-سـام. دومـاه پیـش یکـی از مشـتری هـای مـن چکی بامحـل صادر  ��

کـرد و تحویـل مـن داد. میخواسـتم بدانـم هنـوز زمان برای شـکایت کیفری 
از ایـن چـک دارم یـا خیر؟

باسـام. شـما برای شـکایت کیفری شـش مـاه از تاریخ صدورچک بـرای رجوع 
بـه بانـک و دریافـت گواهـی عـدم پرداخـت فرصت داریـد. در غیر ایـن صورت 
موضـوع قابـل تعقیـب کیفـری نمی باشـد و از تاریـخ صـدور گواهی نامـه عـدم 
پرداخـت، شـش ماه فرصت برای تقدیم شـکایت بـه مرجع قضایـی، وجود دارد. 
لازم بـه ذکراسـت چنانچـه ظـرف ایـن مـدت مراجعـه نشـود موضوع مشـمول 

مـرور زمان شـده و قابـل تعقیـب کیفری نخواهـد بود.
4-سـام. همسـرم در دادگاه شـکایت کـرده کـه مـن او را مـورد کتـک و  ��

اذیـت و آزار قـرار میدهـم. دوشـاهد هـم گفتـه هـای او را تایید کـرده اند. اما 
مـن چنیـن امـری را منکـر میشـوم و میخواهم از این شـاهدها شـکایت کنم. 

چـون هیچکـس شـاهد زندگـی ما نبوده اسـت. 
درچنیـن شـرایطی تصمیـم دادگاه اغلـب بـا ارجـاع امـر بـه کارشناسـی همـراه 
اسـت و مـاک علـم و یقیـن قاضی اسـت. همچنیـن در صورت شـهادت کذب 

مـی توانیـد علیـه شـهود اقامه دعـوای شـهادت کـذب نمایید.
5- سـام. آیـا در وصـول مطالبـات از تاجـر ورشکسـته بانکهـا بـر دیگـر  ��

طلبـکاران تاجـر اولویـت دارند؟ 
باسـام. نـه دیـون بانـک بـا دیگر دیـون، بجـز دیـون ممتـازه، تفاوتـی ندارند، 

مگـر اینکـه اموالـی را بـه نفـع بانک قبـا توقیـف کرده باشـند.
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یک فنجان حقوق

سارقین کاپشن رنگی
فرمانده انتظامی مشهد از دستگیری عامل اصلی گوشی قاپی های تیزدستانه که چند کاپشن رنگی به تن 

داشت، و رمزگشایی از 40 فقره سرقت خبر داد. 
به گزارش صبح امروز، سرهنگ عباس صارمی  با اعام این خبر گفت: در پی گزارش گوشی قاپی های 
ســریالی توسط 2 جوان موتور سوار در یک هفته گذشــته طرح تشدید مقابله با سرقت ها در دستور کار 
پلیس قرار گرفت. فرمانده انتظامی مشــهد افزود: تیم های دایره تجسس کانتری شهید آستانه پرست 
مشــهد در این ماموریت ضربتی با بررسی ســرقت های انجام شده و ترسیم چهره فرضی متهمان، پس 
از کنترل و مراقبت های نامحســوس وارد عمل شدند. . سرهنگ صارمی گفت: پلیس متهمان را با اقدام 
غافلگیرانه خود در حالی که قصد ســرقت گوشی تلفن همراه خانم جوانی داشتند زمین گیر کرد و در این 
عملیات متهم اصلی پرونده دستگیر و همدستش با موتورسیکلت از صحنه متواری شد. فرمانده انتظامی 
مشــهد بیان داشت: در بازرسی بدنی از متهم 2۳ ساله که هیچ سابقه کیفری ندارد و چند کاپشن رنگی 
به تن داشت تا پس از ارتکاب هر سرقت برای رد گم کنی لباسش را عوض کند یک قبضه قمه کشف 
شد و متهم با معرفی همدستش، گفت: حدود یک هفته قبل به طور اتفاقی با »الف« آشنا شدم و نقشه 
گوشی قاپی ها را طراحی و با موتورسیکلت از محدوده بلوار طبرسی مشهد مرتکب گوشی قاپی می شدیم. 
ســرهنگ صارمی گفت: تیم دایره تجسس کانتری شــهید آستانه پرست در بررسی های اولیه از متهم 
دســتگیر شده 40 فقره گوشی قاپی را رمزگشــایی و تحقیقات تا زمان دستگیری متهم فراری پرونده با 

دستورات تخصصی مقام قضایی ادامه دارد.
آتش سوزی خانه  با بخاری نفتی 

شــیوه  در  احتیاطــی  بــی 
نفتــی،  بخــاری  از  اســتفاده 
منزل  یــک  آتش ســوزی  بــه 
مســکونی در مشهد و سوختگی 

یکی از شهروندان انجامید.
افســرنگهبان ســازمان آتــش 
نشــانی مشــهد روز سه شنبه در 
ایرنا  به خبرنــگار  این خصوص 
گفت: این حریق دیشب در منزل 
مســکونی 60 متــری واقع در 
منطقه همت آباد خیابان رســالت 

در شمال مشهد رخ داد و آتش نشانان به سرعت به محل اعزام شدند.
سرآتشــیار احمد مرنــدی افزود: بخاری نفتی هنگام ریختن نفت به داخــل آن آتش گرفته  بود که مرد 
همسایه برای خروج بخاری از منزل به کمک می آید اما هنگام بردن آن از دستش رها شده و آتش کل 

فضای منزل ا فرا گرفت.
وی ادامه داد: در پی این اتفاق مرد همســایه هم در داخل خانه حریق زده در میان آتش گرفتار شــده 
 و از ناحیه دســت و صورت دچار ســوختگی شــد. بخش وســیعی از این منزل مســکونی نیز در آتش 

سوخت.

رییس سازمان غذا و دارو در مورد 
ســال  تولیدی  محصولات  ریکال 
دارویی  شرکت های  برخی  گذشته 
گفت: نظارت ها در حوزه واردات و 
تولید دارو در ماه های اخیر تشدید 
شــده، قاعدتاً تعداد مــوارد ریکال 
)جمــع آوری( دارو را افزایش داده 
و در زمینه کیفیــت و ایمنی دارو 
مسامحه ای در این سازمان صورت 
نخواهــد گرفت.دکتــر محمدرضا 

شانه ســاز در گفت وگو با ایسنا، درباره ریکال محصولات تولیدی سال گذشته برخی شرکت های دارویی، 
گفت: نظارت ها در حوزه واردات و تولید دارو در ماه های اخیر تشــدید شــده و این موضوع قاعدتاً تعداد 
موارد ریکال دارو را افزایش داده اســت. باید توجه کرد که در زمینه کیفیت و ایمنی دارو مسامحه ای در 
سازمان غذا و دارو انجام نخواهد شد.وی افزود: در همین راستا در محصولات سال گذشته یک شرکت، 
برخی از مواد متشــکله در ساخت چند قلم دارو بعد از انجام تســت های لازم و با انجام آزمایش مجدد 
توســط واحد تولیدی، مصرف شــده بودند و اگرچه هیچ گزارش منفی و نگران کننده ای از عوارض و یا 
کنترل سطح بازار )  pms ( این اقام دریافت نشده و مشکلی در این خصوص نبوده است، اما این اقدام 
برخاف ضوابط و مقررات ســازمان غذا و دارو بوده اســت. بنابراین به محض دریافت خبر مصرف آنها 

متوقف و دستور جمع آوری توسط اداره کل دارو صادر شده است.  
شــانه ســاز ادامه داد: ریکال محرمانه یا غیرمحرمانه تفاوتی در اصل موضوع ندارد، محرمانه بودن نامه 
با تشــخیص این ســازمان و به این دلیل است که تا قبل از اطمینان از آزمایشات مجدد، جلوی توزیع و 
ادامه مصرف دارو گرفته شــود و البته همزمان از سوء اســتفاده رقبای احتمالی از ریکال و تخریب یک 
شرکت و برند قدیمی یا تشویش اذهان عمومی باتوجه به عدم وجود هرگونه گزارش منفی، گرفته شود؛ 
بنابراین جمع آوری این داروها در حال حاضر الزاماً به منزله مشــکل کیفی نبوده و به دلیل عدم رعایت 
مقررات ســازمان غذا و دارو و گزارش مدیریت شــرکت مذکور صورت پذیرفته است و موضوع کماکان 
تحت بررســی خواهد بود. البته بافاصله موضوع در کمیســیون قانونی ساخت و ورود دارو مطرح و فرد 
یا افراد مقصر عاوه بر ممنوعیت در پذیرش مســئولیت جدید، جهت برخورد قانونی به مراجع ذی صاح 

معرفی شدند.
وی در پایان تاکید کرد: متاسفانه عده ای نامه محرمانه دولتی را با اهداف و انگیزه های شخصی در داخل 
و خارج از کشــور منتشــر کردند که در جای خود قابل پیگیری است. از سوی دیگر کم و کیف موضوع 
این نامه و این ریکال نیز همچنان به طور دقیق تحت بررســی اســت و البته با خاطیان بدون اغماض، 
برخورد قانونی انجام خواهد شــد. اطمینان داشــته باشید هیچ نهادی به اندازه سازمان غذا و دارو در پی 
صیانت از ایمنی و ســامت دارو و ارتقای صنعت دارو نیست و به محض اطاع از هر گونه شبهه ای در 
این زمینه، ابتدا توزیع دارو را متوقف و یا دارو را جمع آوری و پس از روشــن شدن مطلب و ابعاد ماجرا، 

تصمیم نهایی را اتخاذ و اجرا خواهد کرد. رو
 دا

ید
تول

 و 
ت

ردا
 وا

 بر
ت

ظار
ح ن

طر
د 

دی
 تش

ی
ر پ

  د
رو

 دا
ی

ور
ع آ

جم
ش 

زای
اف

حوادث
خبر

همه دانش آموزان ســاکن مناطق حاشــیه و محروم کانشهر مشــهد به منظور مقابله با افت 
بینایی تحت پوشــش طرح غربالگری و درمان قرار گرفتند.به نقل از ایرنا، رئیس انجمن 

اپتومتری خراسان رضوی روز سه شــنبه گفت: طرح غربالگری بینایی دانش آموزان با 
همــکاری اداره کل آموزش و پرورش و بنیاد نورآوران ســامت از 2۳ آذر ماه جاری 
در مناطق حاشــیه و محروم شهر مشهد آغاز شــده و تا پایان امسال ادامه دارد.سعید 
شــاهپری افــزود: در قالب این طرح »چشــم و وضعیت دید« دانش آموزان توســط 

کارشناســان بینایی سنجی به طور رایگان معاینه می شــود تا در صورت نیاز به عینک 
یــا مداخات درمانی و حتی جراحی نســبت به درمان آنها اقدامــات لازم صورت گیرد. 

وی شــمار دانش آموزانی را که در حاشیه شهر مشهد زیر پوشش طرح معاینات بینایی سنجی 
قــرار می گیرند حدود 200 هزار نفر برآورد و بیان کرد: این اقدام با هدف ارتقای ســامت بینایی 
دانش آموزان و با اولویت مدارس فاقد مربی بهداشت در حال انجام است.افزون بر دو هزار و 500 
اپتومتریســت یا کارشناس بینایی سنجی در سطح کشــور فعالیت دارند که حدود ۳50 نفر آنها در 

کانشهر سه و نیم میلیون نفری مشهد استقرار دارند فعال هستند.

شــاخص گازرسانی در خراســان رضوی با برخورداری 100 درصدی خانوارهای شهری و ۹0 
درصدی خانوارهای روستایی این استان از خدمات شبکه سراسری گاز، سبز شد.

مدیرعامل شرکت گاز خراســان  رضوی روز سه شنبه در این خصوص به خبرنگار ایرنا 
گفت: ظرف چند ســال اخیر شــبکه گازرسانی در این اســتان به میزان چشمگیری 
گسترش یافته بطوری که شاخص گازرسانی در خراسان رضوی رشد قابل ماحظه ای 
را تجربه کرده است.ســید حمید فانی ادامه داد: تا ســال 1۳۹2 ســاکنان فقط ۹46 

روســتا از مجموع دو هزار و 67۳ روســتای واجد شرایط گازرسانی در خراسان رضوی 
به شکبه سراسری گازرسانی دسترسی داشتند.وی به ضریب نفوذ 56 درصدی گازرسانی 

در خراســان رضوی تا سال 1۳۹2 اشــاره و بیان کرد: در چارچوب اجرای ضربتی طرحهای 
گازرسانی در این استان ظرف شش سال اخیر ضریب نفوذ گازرسانی در خراسان رضوی با افزایش 
چشمگیر ۳4 درصدی هم اینک به ۹0 درصد رسیده است. مدیرعامل شرکت گاز خراسان  رضوی 
گفت: بر این اســاس با افزایش چندبرابری ظرفیت کاری شرکت گاز استان هم اینک ساکنان دو 

هزار و 157 روستا در خراسان رضوی از خدمات شبکه سراسری گازرسانی برخوردار شده اند.

سبز شدن شاخص گازرسانی استان بررسی وضعیت بینایی دانش آموزان حاشیه شهر
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با توافق میراث فرهنگی، 
شهرداری و شورای اسلامی شهر: 

بازارچه صنایع دستی در 
قوچان ایجاد می شود

مدیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی قوچان از ایجاد بازارچه 
صنایع دســتی در این شــهر خبر داد.به گزارش صبح امــروز، مدیر میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری قوچان جواد رجبی بابیان این مطلب 
افزود: پیرو تفاهم نامه وزارت میراث فرهنگی ، گردشــگری و صنایع دستی 
و شورای عالی اســتان ها جلسه ای با رجائی نیا فرماندار شهرستان، زیرک 
رئیس شورای اسامی شــهر قوچان ، پیشیار شهردار ، رجبی مدیر میراث 
فرهنگی و نماینده هنرمندان شهرســتان برگزار شــد.او ادامه داد: در این 

جلســه مقرر شــد 10 باب مغازه هرکدام به متراژ حدود 50 مترمربع، که 
متعلق به شــهرداری اســت، به مدت 6 ماه رایــگان در اختیار هنرمندان 

صنایع دستی قرار گیرد. 
رجبی بابیان این که این مغازه ها در کنار اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی شهرســتان قرار دارد، گفت: پس از پایان مدت 6 ماه نیز 
به صورت نقد و اقســاط در اختیار هنرمندان به عنــوان مالک مغازه ها قرار 

گیرد .

»داستان های خانوادگی«
مهین راد

»داستان های خانوادگی« کتابی که به تازگی نشر افق از محمد طلوعی منتشر کرده است 
شامل دو مجموعه  داستان کوتاه قباً منتشرشده ی این نویسنده به نام »من ژانت نیستم« 
و »تربیت های پدر« اســت که اولی در سال 1۳۹0 جایزه گلشــیری را برای طلوعی به 
ارمغان آورد.  از »من ژانت نیستم«، داستان های »پروانه«، »داریوشِ خیس«، »نصفِ تنورِ 
محسن«، »تولدِ رضا دلدارنیک«، »من ژانت نیستم«، »لیاج بی اوغلو« و »راهِ درخشان« 
و از کتاب »تربیت های پدر« هم داســتان های »تابستان 6۳«، »نجاتِ پسردایی کولی«، 
»Made in Denmark«، »دختردایی فرنگیس«، »مسواکِ بی موقع« و »انگشتر الماس« 
در این کتاب آورده شــده اســت. در مجموعه اول مثل مجموعه دوم راوی داستان مرد 
اســت، مرد تنهایی که دقیقاً نمی داند که از زندگی چه می خواهد یا کیســت. شخصیت 
در تمام داســتان ها، انگار یکی ســت که هر زمان وارد موقعیت جدیدی می شــود. حتی 
درجایی راوی خودش را محمد طلوعی معرفی می کند. در مجموعه دوم شاهد داستان های 
به هم پیوسته ای از رابطه  آشفته  پدر و پسری هستیم که راوی برای نشان دادن این رابطه 
گاهی به گذشته می رود، گذشته ای که متأثر از سال های انقاب و جنگ است. در کل این 
کتاب جزو مجموعه هایی ســت که خواندنش تجربه جدید و لذت بخشی را برای خواننده 
به ارمغان می آورد. در داســتان راه درخشان می خوانیم: »دلم می خواست روی پل نیایش 
بایستم و پاک های زوج ماشین ها را از فرد جدا کنم، دلم می خواست  روی پل عراق رشت 
بایستم و ماهی های نقره ای زیر سایه ی بال حواصیل ها را نگاه کنم. دلم می خواست روی 
پل چوبی اصفهان بایستم و در خشکی کف زاینده رود جوانه های تازه کتان ببینم. میل پل 

داشتم، مثل راه رفتن روی لبه پل.

خبر

آموزش ساخت سه تار به صورت رایگان

شکر، زان یار دلنواز
فریدون شــکرخواه سازنده ساز سه تار به همراه برادرش به صورت رایگان به عاقه مندان 
ســاخت سه تار آموزش می دهد و زکات هنر را در نشــر آن می داند.به گزارش ایسنا، این 
سازنده ساز همچنین با اشاره به این که در این کارگاه ما به صورت رایگان به عاقه مندان 
ساخت سه تار آموزش می دهیم، بیان کرد: زکات هنر هم به نشر آن است و قصد ما آسان 
و کوتاه تر کردن راه 10 ساله خود برای جوانان عاقه مند به حوزه ساخت ساز هستیم.وی 
افزود: چهل ســال پیش به همراه برادرم فرامرز کار با چوب را آغاز کردیم؛ ابتدا کارهایی 
مانند قالب ســازی و الگوسازی انجام می دادیم به عنوان مثال تعدادی از ماکت های میدان 
شــهدا و قســمت هایی از فرودگاه از جمله نمونه کارهای آن زمان  ما بودند. بعد از مدتی 
بوســیله شاگرد خود به اســم کاوه که ماجرای آن طولانی است با سه تا آشنا شدیم و به 
ساختن آن پرداختیمشکرخواه در آخر گفت: سازمان هایی مانند میراث فرهنگی و انجمن 
موســیقی به هر شکلی که بتوانند ساز سازی و افرادی که به ساخت ساز مشغول هستند 
را حمایت می کنند و همچنین رســانه ها بسیار در این مسیر کمک کننده هستند، اگر این 
حمایت ها نبود بارها چراغ این کارگاه ها خاموش شده بود.شکرخواه در پاسخ به این سوال 
که اکنون کدام نوازندگان با ساز شما می نوازند؟، گفت: یکی از هنرمندانی که اکنون از ساز 
ما اســتفاده می کند پرواز همای است و برای اپرای جدید این هنرمند در حال ساخت سه 
تار به شکلی خاص هستیم این ساز معروف به کتابی است و دلیل این اسم بخاطر ظاهر 
این ساز بوده یعنی کاسه آن قوس ندارد و صاف است. از دیگر هنرمندانی که با سازهای 
ما ساز می زنند استاد شاپور هدایتی، استاد شادکام و استاد بهشتی هستند.وی افزود: همه 
مواد اولیه ساخت ساز موجود است و هیچ محدودیتی برای ساخت ساز وجود ندارد در نتیجه 
شرایط برای انجام این کار دست، حرفه و هنر بسیار مطلوب است و حمایت های بسیاری 

از این هنر صورت می گیرد اما تعداد کارگاه های فعال سازسازی در مشهد محدود است.

فرهنگ سازی آموزش موسیقی اصیل یک ضرورت است

فتح آرامش در نوای سازهای ایرانی 
موســیقی بعــد از زبان 
مهم ترین پایه فرهنگی 
هر قوم و ملت اســت. 
انســان  هنگامی که  از 
وارد اجتماع شــد و تمدن 
جامعه  در  فرهنگی خاص 
او شــکل یافــت ، پدیده 
دستخوش  نیز  موســیقی 
کیفی  و  کمــی  تحولات 
قــرار گرفت کــه یکی از 
دلایل مهجــور ماندن موســیقی ایرانی و 
منطقه ای, عدم وجود کنسرت های بزرگ و 
نبود امکانات مناســب برای آموزش اصولی 
موسیقی و نبود مکان های مناسب برای این 
امر اســت، درحالی که این مقوله برای زنده 
نگه داشتن فرهنگ غنی و موسیقی اصیل ما 
و رشــد و معرفی آن در سطح جهانی بسیار 

ضروری هست.
در اینکه بیشتر مردم عاشق موسیقی هستند 
و هنرمندان موسیقی را تشویق می کنند هیچ 
شکی نیســت و یا پرداختن به این موضوع 
که چرا نوجوانان به سمت موسیقی غربی و 
یا گروه هایی خاص گرایش دارند سال هاست 
که موردبحث و بررسی قرارگرفته است اما 
اینکه چرا یادگیری موســیقی اصیل ایرانی 
به عنوان نمادی از موسیقی سالم از کودکی 
هنوز در سبد فرهنگی خانواده ها جایی ندارد 
و یا اینکــه چرا تابه حال ترویــج یادگیری 
موســیقی اصیل ایرانی مدنظر قرار نگرفته 
است و به جز غم انگیز بودن آن که ملموس تر 
به چشم می خورد به اثرات مثبتی که می تواند 
در عامــه مردم بالأخص کودکان ایجاد کند 
نپرداخته ایم، جای بسی بحث و بررسی دارد.

به ســراغ دو مدرس ساز دف  و یک هنرجو 
می رویــم تا اثــرات مثبــت یادگیری یک 

موسیقی سالم  را از زبان آن ها جویا شویم.
 از آرامش تا درمان درد با موسیقی

میترا معتمدی پور مدرس سازهای کوبه ای 
دف، تنبک  و دانشــجوی رشــته موسیقی 
ایرانی است که در جشنواره های بین المللی 
دف صاحب نام و مقام اول را کســب کرده 
است، وی در خصوص تأثیر موسیقی سالم 
مانند موسیقی اصیل ایرانی بر عملکرد مغز 
انسان گفت: یادگیری موسیقی روی عملکرد 
مغز انســان تأثیر به ســزایی دارد. کودکی 
که پیش زمینه موسیقی داشــته  یادگیری 
ســریع تری در زبان و خواندنی ها و ریاضی.

نسبت به هم کاسی های خود دارد.
معتمدی پور تصریح کرد: اگر کســی چهار 
سال موسیقی کارکرده باشد و چهل سال بعد 
مغزش ر ا موردبررسی قرار دهند اثرات مثبت 
موسیقی بر فرد را خواهند دید و اگر کودکان 
تا قبل از هفت سالگی موسیقی را یاد بگیرند 
تأثیر آن بر مغزشان تا آخر عمر باقی می ماند.
وی در خصوص ســن مناســب یادگیری 

موسیقی خاطرنشــان کرد: هیچ محدودیت 
سنی برای شروع موسیقی وجود ندارد، چراکه 
بچه ها از همان ابتدای کودکی با آوا و آهنگ 
و لالایی های مادرانه ارتباط برقرار می کنند، 
حال اگر بخواهند ســازی را به صورت جدی 
یاد بگیرند، ابتدای کار پیشنهاد من این است 
کــه کاس های عرف کــودکان را ثبت نام 
کنند، موسیقی های کودکانه را یاد بگیرند، در 
قالب بازی های کودکانه موسیقی را بیاموزند 
و بعد از گذرانــدن دوره عرف کودکان وارد 

کاس های موسیقی شوند.
این استاد موســیقی با اشاره به کاس های 
عرف کودکان ابراز کرد: در جلســات عرف 
کودکان سازهای طبلک که نماینده سازهای 
کوبه ای و ســاز مضرابی و ســاز فلوت که 
نماینده ســازهای بادی هســت یاد گرفته 
می شــود و کاس های بسیار مفیدی برای 
شروع موســیقی در کودکان زیر هفت سال 

هست.
وی افزود: کســانی که به نوعی با موسیقی 
درگیر هســتند قوای ذهنی قوی تری دارند 
و هــر اختالــی در زمینه عصبــی و حتی 
افسردگی داشته باشند موسیقی برای آن ها 
شفابخش است و آن ها را به آرامش درونی 

می رساند.
معتمدی پور با اشاره به موسیقی درمانی بیان 
کرد: در چندین بیمارستان  خارج از کشور به 
این نتیجه رســیده اند کار موسیقی درمانی را 
برای درمان دردها انجام دهند چه برســد به 
درمان اختالاتی که در درون انســان مثل 
خشم و افســردگی و خیلی چیزهای دیگر 

وجود دارد.
معتمدی پور تبلیغات کم صداوســیما را در 
مهجور ماندن موســیقی اصیــل ایرانی که 
نماینده فرهنگ و هویت ماست دلیل بزرگی 
در غافــل بودن مردم می دانســت و عنوان 
کرد: در صداوسیمای ما چند بار مردم استاد 
کیهان کلهر و یا اســتاد علیزاده را دیده اند، 
وقتی تبلیغاتــی وجود نــدارد انتظاری هم 
نیست که جوان ها به این سبک از موسیقی 
گرایش داشته باشند، درصورتی که در اشعار 
موسیقی اصیل و نت هایی که پشت آن زده 
می شود حاوی مفاهیم ارزشمندی است که 
یک درصد آن در اشعار موسیقی های سخیف 
وجود ندارد.وی به بخشی از سخنان کیوان 
ساکت در خصوص غم انگیز بودن موسیقی 
اصیل ایرانی اشــاره و  گفت: به گفته کیوان 
ســاکت غمی که در موسیقی ایرانی هست 
یک غم فلسفی است که در آثار همه بزرگان 
عرصه هنر و ادبیات دنیــا نیز وجود دارد. از 
تابلوی معروف لبخنــد ژکوند اثر داوینچی 
گرفته تا غمی که در مجســمه موســی اثر 
میکل آنژ اســت و… همان غمی است که 
در اشعار حافظ است و باید گفت که این غم، 
این جهانی و متعلق به این دنیا نیست و غمی 

فلســفی است که حاصل آن زایش شادی و 
برانگیختگی است و ارضای خاطر شنونده. 
گاهی شما اشک شوق می ریزید یعنی باوجود 
غمگینی شادی برایتان به همراه دارد به قول 
ابتهاج – دلخواهی آن قدر که غمت شــادی 
آورد – و در موســیقی نیز این گونه اســت و 
گاهی اشک شوق را برای شنونده به همراه 

دارد و گاهی رقص سماع و شور و مستی.
آی کیویی بیشتر با موسیقی

مینا معتمدی پور مدرس ساز دف در خصوص 
مزایای فراگیری نواختن موســیقی عنوان 
کرد: یادگیری حداقل یک ســال موسیقی 
تأثیر زیــادی در افزایــش اعتمادبه نفس و 
مهارت های فیزیکی و اجتماعی و ذهنی در 
افراد دارد. هم چین یادگیری آن محدودیت 
ســنی ندارد و افرادی که بــه مدت نه ماه 
دروس موســیقی را فراگرفته باشند دارای 

آی کیویی بالاتری از افراد عادی هستند.
وی ادامــه داد:  همچنیــن موســیقی را 
برای پروســه درمان ناتوانی هایی ناشــی از 
بیماری هایی مانند پارکینسون و سکته مغزی 
و مشکات قلبی و عروقی تجویز می کنند.
این مدرس، خاطرنشــان کرد: فعالیت های 
بســیار محدودی هستند که باعث می شوند 
بسیاری از قســمت های مغز فعال شوند و 
موســیقی یکی از این هاســت. موسیقی به 
کاهــش اســترس کمک، ذهــن را خاق 
می کند، حافظه و تمرکز را افزایش می دهد و 
باعث می شود که بتوانید راحت تر بخوابید.وی 
در خصوص اثرات مثبت موسیقی بر کودکان 
ابــراز کرد: کودکانی که دارای حداقل ســه 
سال سابقه در نواختن موسیقی باشند به طور 
مشخصی از توانایی شــنیداری و فیزیکی 
برتری نسبت به کودکان عادی برخوردارند، 
اســتدلالی، ذهنی،  همین طور مهارت های 
خواندن متــن، دامنه بالای واژگان، افزایش 
ضریب هوشی و رشــد بخش های خاصی 
از مغــز از دیگر مزیت هایی اســت که این 

کودکان نسبت به کودکان عادی دارند.
وی ادامــه داد: یادگیری دروس موســیقی 
برای کودکان بســیار مفیدتــر از یادگیری 
دروس کامپیوتر است و می تواند تا حد زیادی 
مهارت های اســتدلالی آن ها را در علوم و 

ریاضی بهبود ببخشد.
معتمدی پــور در پایان بیان کرد: مهم ترین 
دلیلــی که می گوییم موســیقی یاد بگیرید 
این اســت که موســیقی یک تفریح سالم 
لذت بخش اســت که می تواند بســیاری از 
هیجانــات افراد را کنترل و فرد را به آرامش 

دعوت کند.
غمی که با شادی عمیق آمیخته شده 

است
عسل ســیدی مقدم 14 ســاله و  یکی از 
هنرجویان موســیقی اســت که هفت سال 
در این رشــته  فعالیــت دارد و اکنون دوره 
حرفه ای موســیقی را می گذراند.وی عنوان 
کرد: موسیقی ذهنم را آرام و قدرت تمرکزم 
را زیاد و در حل مسائل پیچیده به من کمک 
می کند.این هنرجو عنــوان کرد:  زمانی که 
عصبانی هســتم عصبانیتم را با زدن پیانو یا 
تنبک تخلیه می کنم.او بیان کرد: هماهنگی 
بین دودست در نواختن تار، پیانو، دف یا طبل 
بستگی به خود فرد دارد که چقدر ذهن آماده 
و عاقه داشته باشد البته  به دلیل اینکه من 
خیلی عاقه مند بودم بعد از پنج تا شش جلسه 
به تسلط نسبی رسیدم.ســیدی مقدم ابراز 
داشــت: غمی که در موسیقی ایرانی نهفته 
اســت در اصل یک نوع شادی عمیق است 
که از آرامش آدمی برانگیخته می شود و تنها 
وقتی متوجه این شادی و آرامش خواهی شد 
که کاماً با این نوع موسیقی آشنایی داشته 

باشی.
قابل توجه رسانه و مسئولان فرهنگی 

موسیقی
بایــد به دنبــال ایجاد نیاز به موســیقی در 
جامعه باشــیم و بــا بهره گیری از اســاتید 

برجســته و کاس هایی که خروجی آن ها 
یک موســیقی دان حرفه ای اســت  نه یک 
عاقه مند به موسیقی، این باور را در جامعه 
نهادینه کرد که موسیقی حتی می تواند  باعث 
ایجاد موفقیت شود و با سرمایه گذاری در این 
راه و ترویج موســیقی اصیــل ایرانی بعضا 
دیدگاه های ســختگیرانه راجع به موسیقی 
را از بین برد و نگاه ها را به ســمت اهمیت 
موسیقی سالم و اثراتی که دارد ورای بخش 
لذت بخش و هیجان انگیز موسیقی معطوف 
کرد و نهادینه شدن این مهم می توانند باعث 
ارتباط افراد بافرهنگ اصیــل و پیوند ما با 

دیگر ملت ها شود.
در گفت وگویــی که بــا مردم عــادی در 
خصوص ضرورت موسیقی و جایگاه آن بر 
زندگی داشــتیم به جمع بندی رسیدیم که 
هرچند برگزاری کنســرت ها با هزینه بالا 
جزئی انکارناپذیر از شادی ملی است اما اگر 
مسئولان برابر همین هزینه های جانبی خرج 
نظارت بر کاس های موســیقی و تبلیغاتی 
چون یادگیری 15 جلسه ای موسیقی داشته 
باشند و رسانه ها به جای تبلیغ موسیقی هایی 
کــه با فرهنگ ما ســنخیتی ندارند و ایجاد 
این بــاور در گروهی از جامعه که طرفداران 
پروپاقرص موسیقی های سخیف هستند که 
گوش دادن به این موسیقی و یادگیری آن و 
یا گرایش به سمت گروه خاصی از موسیقی 
جزئی از مفاخر شــخصی محسوب می شود 
و تخلیه هیجان فقــط از طریق این نوع از 
موســیقی امکان پذیر است  و بازخورد منفی 
که این تیپ از افراد در گروه مقابل آن ها که 
از موسیقی فقط در جست وجوی نکات منفی 
هستند می گذارد همه نشان از یک ضعف را 
می دهند که ما هنوز راجع به موسیقی اصیل 
ایرانی و ضرورت فراگیری آن هیچ نمی دانیم 
و نیازمند آگاهی سازی عمیق از طرف رسانه 
و کمک مسئولان فرهنگی برای ارتقا سطح 

موسیقی هستیم.
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شرکت بهره برداری قطار شهری شهرداری مشهد موفق به دریافت جایزه 
بین المللی از اتحادیه بین المللی حمل و نقل )UITP( شد.

به گزارش صبح امروز، در ارزیابی انجام شــده توسط اتحادیه بین المللی 
حمل و نقل، اقدامات شــرکت بهره برداری قطار شهری شهرداری مشهد 
در همایش دوســالانه این اتحادیه مورد بررسی قرار گرفت و شرکت بهره 

برداری قطار شــهری مشهد در بخش تعالی سازمانی و عملیاتی موفق به 
دریافت جایزه بین المللی شد.

این جایزه در ســیزدهمین همایش تخصصی حمل و نقل و ترافیک توسط 
نماینده UITP به وحید مبین مقدم، مدیرعامل شــرکت بهره برداری قطار 

شهری شهرداری مشهد اهدا شد. 

قطار شهری مشهد جایزه 
بین المللی از اتحادیه 
بین المللی حمل و نقل 
)UITP( دریافت کرد

 تقدیر شهردار منطقه هشت
 از پاکبان متعهد

رضــا رنجبــر پاکبــان متعهــد و پاکدســت شــهرداری منطقــه هشــت کــه پیــام 
ــورای اداری  ــد، در ش ــث ش ــهروندان از او باع ــی از ش ــی یک ــکر و قدردان تش

ــم شــد. ــر و تکری ــه هشــت تقدی شــهرداری منطق
 بــه گــزارش صبــح امــروز ایــن پاکبــان متعهــد، خــودروی رهــا شــده و روشــن 
ــری و  ــا پیگی ــدادی روز ب ــاعات بام ــار را در س ــعرای به ــک الش ــان مل در خیاب
ــا حضــور  ــوده و ت ــع نم ــک را مطل ــتی مال ــچ چشمداش ــدون هی ــداری و ب امانت

مالــک خــودرو پیگیــری کــرده اســت.
ــرقت  ــندانه از س ــه و خداپس ــدام متعهدان ــن اق ــا ای ــاله ب ــان 42 س ــن پاکب ای

ــت . ــرده اس ــری ک ــهدی جلوگی ــهروند مش ــودروی ش ــی خ احتمال
ــا حضــور  ــه ب ــت ک ــه هش ــورای اداری منطق ــهد در ش ــه 8 مش ــهردار منطق ش
تمامــی معاونیــن و روســای ادارت منطقــه هشــت تشــکیل گردیــده بــود گفــت: 
ــدا و  ــر خ ــود را در محض ــه خ ــان ک ــام و نش ــتند بی ن ــی هس ــان کارگران پاکبان
ــتی  ــه درس ــا ب ــا کاره ــد ت ــاش می کنن ــد و ت ــان می بینن ــگاه وجدان ش پیش

انجــام شــود.
ــج  ــد : تروی ــد یادآورش ــان متعه ــم پاکب ــر و تکری ــن تقدی ــیرازی ضم ــی ش عل
ــت  ــواده مدیری ــه خان ــازمانی هم ــه س ــی و شــهروندمداری وظیف ــات اخاق صف

شــهری اســت .
رضــا رنجبــر پاکبــان متعهــد و پاکدســت شــهرداری منطقــه هشــت کــه پیــام 
ــود در  ــایی او میش ــبب شناس ــهروندان از او س ــی از ش ــی یک ــکر و قدردان تش
ــتیم  ــردم هس ــن م ــا امی ــت : م ــت گف ــه هش ــهرداری منطق ــورای اداری ش ش
ــاری و حفــظ  ــا از شــهروندان همی و وظیفــه خــود را انجــام داده ام و انتظــار م
ــت و روب اســت . ــا جهــت رف ــه ه ــع زبال ــه موق ــرردادن ب ــر و ق ــت معاب نظاف

  

اداره کل هواشناسی خراسان رضوی هشدار داد؛

کاهش دما، بارش باران و احتمال 
آبگرفتگی معابر

ــه شهرســتان مشــهد،  ــاط اســتان از جمل ــب نق ــرای اغل اداره کل هواشناســی ب
کاهــش دمــای هــوا همــراه بــا بــارش بــرف و بــاران و بــرای نواحــی جنوبــی 
احتمــال آبگرفتگــی و ایجــاد روان آب و ســیاب را پیــش بینــی کــرده اســت.
ــن  ــق آخری ــان رضــوی، طب ــی هواشناســی خراس ــش بین ــزارش اداره پی ــه گ ب
خروجــی نقشــه هــا و مــدل هــای پیش بینــی از امــروز ســه شــنبه اســتان تحــت 
ــش  ــی رود افزای ــار م ــه انتظ ــت ک ــد گرف ــرار خواه ــارش زا ق ــامانه ب ــر س تاثی
ــا از  ــی ه ــج بارندگ ــه تدری ــاد و ب ــرعت وزش ب ــش س ــی افزای ــی، گاه ابرناک
ســمت نواحــی جنوبــی و غربــی اســتان آغــاز شــود، کــه بــه طــور متنــاوب تــا 

ــه خواهــد داشــت. ــت روز چهارشــنبه ادام اواخــر وق
ضمــن اینکــه از امــروز تــا روز پنجشــنبه بــه تدریــج دمــا در ســطح اســتان از 

جملــه شهرســتان مشــهد کاهــش خواهــد یافــت.
بــا توجــه بــه حجــم بــارش هــا احتمــال آبگرفتگــی در بخــش هایــی از نیمــه 
جنوبــی و برخــی از نقــاط غربــی اســتان در فاصلــه زمانــی سه شــنبه شــب 26 
آذر تــا ظهــر چهارشــنبه 27 آذر پیــش بینــی مــی شــود، همچنیــن در ایــن مــدت 
ــتانی  ــای کوهس ــیر و محوره ــی سردس ــاران در نواح ــرف و ب ــارش ب ــاهد ب ش
ــد همچنیــن لغزندگــی  ــرف، تشــکیل مــه و کاهــش دی ــا احتمــال کــولاک ب ب

محورهــا خواهیــم بــود.
ــا توجــه بــه رگبــاری بــودن بارش هــا در ســطح اســتان، احتمــال آبگرفتگــی  ب
و ایجــاد روانــاب و ســیاب بــه ویــژه بــرای نیمــه جنوبــی و برخــی از نواحــی 
ــتانی  ــیر و کوهس ــی سردس ــاران در نواح ــرف و ب ــارش ب ــن ب ــی همچنی غرب
ــه  ــدات لازم و ب ــود تمهی ــی ش ــه م ــذا توصی ــود، ل ــد ب ــار نخواه دوراز انتظ
ــیه  ــف در حاش ــردد و توق ــودداری از ت ــزات زمســتانی، خ ــراه داشــتن تجهی هم

ــرد. ــه قرارگی ــورد توج ــا م ــیل ه ــا و مس رودخانه ه

با اعتباری بالغ بر 900 میلیون ریال ؛

اجرای روکش مکانیزه آسفالت خیابان 
رباط طرق 4

ــاط طــرق  ــان رب ــفالت در خیاب ــرای روکــش آس ــه از اج ــی منطق ــاون اجرای مع
ــن موضــوع  ــه ای ــا اشــاره ب ــروز حجــازی ب ــح ام ــزارش صب ــه گ ــر داد. ب 4 خب
رضایتمنــدی شــهروندان را در راس اقدامــات شــهرداری عنــوان و تصریــح کــرد 
: مــا در مجموعــه شــهرداری همــه تــاش خــود را بــرای خدمــت رســانی هــر 
چــه بهتــر و بــا کیفیــت تــر بــه شــهروندان بــه کار خواهیــم بســت تــا بتوانیــم 

رضایــت منــدی و امیــدواری شــهروندان را رقــم بزنیــم.
وی افــزود: تمــام تــاش مــا ایــن اســت کــه بــا انجــام خدمــات و پاســخگویی 

بــه موقــع بــه شــهروندان موجبــات رضایتمنــدی آنــان را فراهــم ســازیم.
حجــازی در ادامــه افــزود : ایــن منطقــه نیــز در راســتای افزایــش حــس اعتمــاد 
و امیــدواری مــردم ، بــر اســاس بودجــه هــای مصــوب و براســاس اولویــت ، در 
حــوزه هــای مختلــف اقــدام بــه یکســری فعالیــت هــا کــرده اســت . بــر همیــن 
اســاس در حــوزه فنــی و عمــران اقــدام بــه آســفالت بــه متــراژ 2000 متــر مربــع 

در خیابــان ربــاط طــرق 4 منطقــه هفــت کــرد.
ــزه  ــش مکانی ــرای روک ــوص اج ــده در خص ــور ش ــار منظ ــت: اعتب ــی اس گفتن
ــال  ــون ری ــر۹00 میلی ــغ ب ــاری بال ــا اعتب ــرق 4 ب ــاط ط ــان رب ــفالت خیاب آس

ــد. ــاص داده ش اختص

گام نهایی توس
رئیس کمیسیون ویژه توسعه و بهسازی توس از حل مشکل طرح راهبردی منطقه منفصله توس و انجام اقدامات تکمیلی جهت تصویب نهایی خبر داد

ویژه  کمیســیون  رئیس 
بهســازی  و  توســعه 
توس از حل مشــکل 
منطقه  راهبردی  طرح 
منفصله تــوس و انجام 
جهت  تکمیلی  اقدامــات 

تصویب نهایی خبر داد.
بــه گزارش صبــح امروز 
با  سیدمســعود ریاضــی 
بیان این مطلب گفت: در 
خصوص طــرح راهبردی 
جلسه بســیار مفیدی در وزارت گردشگری 
و میراث فرهنگی داشــتیم چــرا که در کار 
گره ای افتاده بود که به دست این وزارتخانه 
باز می شــد، لذا پس از حضور در جلســه، با 
برخورد بســیار مثبت مدیران مرتبط، خیلی 
بیش ازآنچه انتظار ما بود برای پیشــبرد کار 

موضوعاتی تصویب شد.
وی افزود: در حال حاضر می بایســت طرح 
پس از جمع بندی، برای بررســی و تصویب 
نهایی به شورای عالی شهرسازی و معماری 
ارسال شود. لذا منتظر اقدامات لازم از جانبه 
مشاور و سپس ارائه دفاعیه در شورای عالی 

هستیم.
رئیس کمیسیون ویژه توســعه و بهسازی 
توس شورای شهر مشهد ادامه داد: هرچند 
بــرای برنامه ریزی هــای دقیــق و تکمیل 
فرآیندها باید منتظــر طراحی و اباغ طرح 
تفصیلی منطقه نیز باشیم اما با به دست آمدن 
امــکان تعریف پروژه های  طرح راهبردی، 
موضعی موضوعی و تسریع درروند بهسازی 
بافــت منفصله توس به دســت می آید.وی 

در مــورد پروژه های عمرانــی در جریان در 
بخش شهر تاریخی توس گفت: با امیدواری 
بســیار معتقدیم که فاز سه جلوخان تا پیش 
از تعطیــات نوروز به اتمام خواهد رســید. 
با تکمیل فاز ۳ مجموع مســاحت جلوخان 
آرامگاه فردوســی به 11 هکتار می رسد که 
7,5 هکتار وســعت جلوخان و 4 هکتار نیز 
پارکینگ تعبیه شــده در مجموعه را شامل 

خواهد شد.
بنا به گفتــه ریاضی، پــروژه بعدی پس از 
تکمیــل جلوخان، پروژه تأمین دسترســی 
به کهندژ خواهد بود که مشــاور آن توسط 
میراث فرهنگی تعیین و عقد قرارداد شده و 
به احتمال فراوان فرآیند اجرای آن از ابتدای 

سال آینده آغاز خواهد شد.
 فاز3 بازپیرایی جلوخان آرامگاه 

فردوسی درحال مطالعات ترافیکی 
هم چنین مدیر پایگاه میراث فرهنگی توس 
گفت: در حال حاضر مشاور در حال مطالعه 
اصاحات ترافیکــی لازم برای اجرای فاز۳ 
است که پس از تکمیل این مطالعات عملیات 
اجرایی آن، پیمانکار با دستورالعمل های جدید 
و تغییر جبهه کاری اجــرا ی پروژه را کلید 

خواهد زد.
احســان زهره وندی افزود: ساکنان منطقه 
درباره اصاح ترافیکی ابتدای محور شاهنامه 
منتهی به آرامگاه و نحوه دسترسی به معابر 
حاشیه درخواست هایی را مطرح کردند که 
مقرر شد مشاور با مطالعه دقیق و ارائه طرح 

شرایط اجرای مناسب کار را فراهم کند.
او درباره اصاحات ترافیکی اظهار کرد: برای 
اجرای 2هکتار باقی مانده در فاز ســوم باید 

حدود 80 تا 100متــر از محدوده دیوارهای 
ســنگی پیشــروی کرد که در این صورت 
دوربرگردان اول، ایستگاه اتوبوس، ایستگاه 
تاکسی، پارکینگ ماشین آلات و... به 100متر 
عقب تر شیفت داده می شود، همچنین80 تا 
85درصد پوشــش گیاهی و فضای ســبز 
محدوده موردنظر دست نخورده باقی مانده و 
حفظ خواهد شــد. زهره وندی تصریح کرد: 
: در فاز۳ پــروژه جلوخان، مواردی همچون 
وضعیت  سامان دهی  پارکینگ،  سامان دهی 
ورود بازدیدکنندگان و مســافران به داخل 
مجموعه، سامان دهی ایســتگاه اتوبوس و 
ایستگاه تاکســی از لحاظ جانمایی، ساخت 

ایستگاه های مجلل و زیبا و افزایش ناوگان 
اتوبوس ها و تاکســی ها بــرای جابه جایی 
مسافران، جانمایی و اجرای دوربرگردان اول، 
اصاح معابر ورودی به محات توس سفلی 
و اسامیه و تفکیک مســیرهای مسافران 
از شــهروندان مقیم در منطقه، جمع آوری 
چادرهای نازیبا و نامرتب از ورودی جلوخان 
و احداث غرفه های زیبا برای صنایع مختلف 
در قســمت ورودی پارک و... انجام خواهد 
شد.مدیرپایگاه میراث فرهنگی توس با اشاره 
به دیگر اقدامات در محدوده توس اظهار کرد: 
افزود: خانه ای در پاژ وجود دارد که منسوب 
به فردوسی اســت، این خانه روی یک تپه 

تاریخــی قــرار دارد که در ثبت فهرســت 
میراث ملی کشور قرار دارد.وی ادامه داد: ما 
امسال این خانه را مرمت و بازسازی کردیم 
تا بتوانیــم به عنوان خانه معرفی پاژ یا خانه 
معرفی فردوسی در زادگاه فردوسی استفاده 
کنیم.زهره وندی اظهار کرد: » تقریبا مرمت 
این خانه هم تمام شده و بازپیرایی محوطه 
اطراف آن باقی مانده که آن هم در دســتور 
کار است.گفتنی است: ساماندهی و بازپیرایی 
جلوخان آرامگاه فردوســی از نوروز ۹7 آغاز 
شــده و تاکنون 2 فاز آن بــا هزینه حدود 
 16 میلیارد تومان به بهره برداری رســیده

 است.

 مدیرعامــل ســازمان همیــاری 
شــهرداری های خراسان رضوی 
در دیدار با شهردار و رئیس شورای 
آمادگی  بر  اسامی شــهر ریوش 
برای کمک به اجرای پروژه های 
خاقانه و اقتصــادی و درآمدزای 
شهرهای کم برخودار استان تاکید 
کرد. به گزارش صبح امروز، میثم 
کرمانی روز گذشته در جلسه ای با 
رضا کاردانی شــهردار و سید علی 
نبوی رئیس شــورا اسامی شهر 

ریوش دیدار و گفتگو کرد.
وی در این دیدار با بیان اینکه یکی از رســالتهای ســازمان همیاری کمک به شهرداریهای کم برخودار 
اســت، افزود: محدودیتهای اقتصادی زیادی پیش روی فعالیتهای سازمان وجود دارد که مستلزم تعامل 
و همکاری شهرداریها در حوزه مالی است، چرا که چرخ سازمان باید بچرخد تا بتواند چزخ شهرداریها را 
بچرخاند.مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های خراسان رضوی با اشاره به لزوم ارائه طرح توجیهی 
و بررسی های اقتصادی در پروژه های شهرداریها، ادامه داد: با توجه به تجربیات بدست آمده در سازمان 
همیاری از تعامل با شــهرداریهای استان، لازم است تا بررسی های کامل از لحاط فنی، توجیه اقتصادی 
و موانع قانونی برای کلیه پروژه های شــهری صورت گیرد تا مشکات و گرفتاری های احتمالی بعدی 

به حداقل برسد.
وی با اشاره به لزوم بهره گری مدیران شهری از نقش مشورتی سازمان همیاری در ارتباط با طرح ها و 
پروژه های مختلف بر اســتقبال سازمان از طرح های خاقانه تاکید کرد و گفت: این آمادگی را داریم تا 

در اجرای طرح های خاقانه و پروژه های سودآفرین به شهرداریها کمک کنیم.
کرمانی در خصوص پروژه ایجاد جایگاه CNG در شهر ریوش، افزود: تجربه و توان اجرای این پروژه را 
در چند شــهردیگر دارد، بر این اساس آماده ایم تا پس از بررسی ها اقتصادی و ارائه طرح توجیهی و در 
آمدزا بودن در بخش تامین تسهیات بانکی و همچنین تامین بخش از نیازمندیهای ممکن برای اجرای 

این طرح کمک حال و همیار شهرداری ریوش باشیم.
شــهردار ریوش نیز در این جلســه با بیان اینکــه اجرای طرح جایگاه ســوخت CNG در الویت برنامه 
های شــهرداری قرار دارد، عنوان کرد: با توجه به موقعیت جغرافیایی شهر رویش، قرار گرفتن در مسیر 
شهرســتانهای نیشابور و کاشمر و تردد حدود هزار خودرو به صورت روزانه از این محور و شرایط خاص 

سهمیه بندی بنزین، اهمیت ایجاد این جایگاه در این منطقه دوچندان می کند.
رضا کاردانی با بیان اینکه شــهرداری ریوش شــهرداری کم توانی است، افزود: بر این اساس امیدواریم 
همچون دیگر حوزه ها که از حمایتهای ســازمان همیاری اســتفاده کرده ایم بتوانیم از ظرفی مالی آن 
در جهت اخذ تســهیات و همچنین توان بازرگانی سازمان در تامین تجهیزات مورد نیاز برای عملیاتی 
کردن این جایگاه کمک بگیریم، تا با ایجاد این جایگاه ســوخت ضمن درآمدزایی پایدار، توانمندســازی 

شهرداری را نیز شاهد باشیم.

سرپرســت معاونت فنی و عمران 
شــهرداری منطقه ثامن مشهد از 
پیشرفت 75درصدی فاز دوم یکی 
از خیابان های اصلی تازه تاسیس 
در نزدیکی حرم مطهر رضوی خبر 

داد.
به گــزارش صبح امــروز فریدون 
صفــری دلویی با اعــام این خبر 
اظهار کرد: فــاز دوم احداث بولوار 
قطاع2)حدفاصل  رضوی  شارستان 
خیابــان آیت ا... شــیرازی )ره( تا 

خیابان طبرسی( در حال اجرا می باشد.
وی با اشــاره به اینکه فاز اول این پروژه مهم در تیرماه ســال جاری، به طول 250 متر و عرض 50 متر 
به بهره برداری رسیده است، تصریح کرد:ادامه مسیر شارستان تا تقاطع بولوار رضوان با پیشرفت بیش از 
75 درصدی در حال اجراست، که با تکمیل فاز دوم این پروژه مسیر تردد سواره از خیابان شهید محسن 

کاشانی تا خیابان آیت الله شیرازی در 2 باند ترافیکی خواهد شد.
صفــری افزود: تا کنون برای اجرای این پروژه بیــش از 107 هزار متر مکعب عملیات خاکبرداری و به 

منظور زیرسازی آن نیز حدود 70 هزار متر مکعب خاک ریزی صورت گرفته است.
او با اشــاره به اینکه در طول مسیر اجرای بولوار شارستان، طبق طرح مصوب نوسازی و بهسازی بافت 
پیرامون حرم مطهر رضوی، تونل مشــترک انرژی با هدف آماده ســازی بستر گذر خطوط حامل های 
انرژی و شــبکه آبرسانی در اطراف حرم مطهررضوی و نیز حذف حفاری های پس از اجرای خیابان در 
حال احداث می باشــد، اظهار کرد: 1۳64 متر تونل انرژی با اجرای عملیات آرماتور بندی با اســتفاده از 
۹670کیلوگرم آرماتور مسلح در بتن و حدود 6۳50 متر ایزولاسیون و عایق بندی به صورت همزمان با 

اجرای بولوار عملیاتی شده است.
وی افزود: همچنین آیلند میانی بولوار با طول تقریبی 400 متر در دست اجرا می باشد.

صفری ادامه داد: در حال حاضر باند اول این بولوار از سمت تپل محله به طرف خیابان شیرازی آسفالت 
شده و عملیات اجرایی آسفالت لاین دوم هم در دست اجرا می باشد. 

وی گفت: برای اجرای کامل این فاز از بولوار شارســتان که قطعه سوم از بولوار شارستان و حلقه اتصال 
8 خیابان منتهی به حرم مطهررضوی است، حدود 200 میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است. 

سرپرســت معاونت فنی و عمران شهرداری منطقه ثامن مشهد خاطرنشان کرد : با توجه به اینکه تقریبا 
40 درصد از تملک اماک معارض در فاز ســوم پروژه شارســتان قاطع 2 از محل تقاطع بولوار رضوان 
تا خیابان طبرســی باقی مانده، امیدواریم با تملک این پاک ها، به زودی شــاهد اجرای ادامه مسیر و 
برقراری مسیر حرکت سواره و پیاده از خیابان آیت الله شیرازی به خیابان طبرسی و از طرفی تردد زائران 
و مجاوران از ضلع شــمالی حرم مطهر و از ایســتگاه راه آهن به ســمت بارگاه امام مهربانی ها باشیم، 
که به طور یقین تاثیر بســزایی در کاهش بار ترافیکی هســته مرکزي شهر و خیابان های اطراف حرم 
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معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد از ارایه نقشه استراتژی هریک از 
سازمان های تابعه شهرداری مشهد به مدیران عامل این سازمان ها خبر داد. 

به گزارش صبح امروز، شهریار آل شیخ با اشاره به برگزاری دومین دوره مجمع شورای 
ســازمان های شهرداری در سال ۹8 مبتنی بر تدوین نقشه های استراتژی و ارزیابی 
عملکرد سازمان های تابعه شهرداری با رویکرد کارت امتیازی متوازنBSC گفت: در 
این جلسه مدیر عامان ســازمان های وابسته به شهرداری گزارش عملکرد 6 ماهه 

اول ســال ۹8 خود را در خصوص چشم انداز و اهداف 6 ماهه دوم سال در حوزه های 
مختلف عمرانی، اقتصادی و خدماتی را ارائه کردند.

وی افزود: در ادامه نیز گزارش بودجه ای و حسابرسی داخلی سازمان ها از سوی مدیران عامل 
ارائه و نظر مقبول حسابرس نسبت به تمامی سازمان ها اعام شد.

وی اضافه کرد: همچنین گزارش تشــریحی از عملکرد بودجه ســال ۹8 و پیش بینی ســال ۹۹ 
سازمان ها، نقشه استراتژی ارزیابی عملکرد سازمان های مربوطه به مدیران عامل ارایه شد.

آل شــیخ ادامه داد: در این جلسه بر انجام صحیح و مستمر ارزیابی عملکرد با دیدگاه فرآیندی در 
مجموعه شــهرداری، ایجاد و به کارگیری سیستم ارزیابی عملکرد متناسب، تاکید گردید زیرا این 
اقدامات نقش مهمی در انعطاف پذیری برنامه ها، اهداف و ماموریت های سازمان ها ایفا می کند.
گفتنی اســت؛ در متن اباغیه شهردار مشهد که از ســوی معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه 
انســانی به نیابت از شهردار به مدیران عامل ارایه شــد، بر این نکته تاکید شده است که با اباغ 

این دستورالعمل، تمامی نظامات انگیزشی و رتبه بندی به نتایج این ارزیابی منوط خواهند شد. 

شهردار منطقه چهار مشــهد گفت: با توجه به گزارش مقایسه ای و ارزیابی انجام گرفته توسط 
معاونت برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری مشهد، این منطقه توانست رتبه اول 

را در پیشــرفت فیزیکی پروژه های عمرانی در سامانه مدیریت و کنترل پروژه سازمانی 
کسب کند.

به گزارض صبح امروز، غامرضا غامی با بیان این مطلب اظهار کرد: براساس گزارش 
عملکرد مناطق در سامانه مدیریت و کنترل پروژه های شهرداری مشهد )EPM(، طی 

8 ماهه ابتدایی سال جاری منطقه 4 با 66 درصد پیشرفت فیزیکی بالاترین امتیاز را برای 
سومین بار متوالی طی سال ۹8 در این حوزه کسب کرده است.

وی خاطرنشان کرد: از ابتدای سال ۹8 اجرای پروژه های عمرانی تعریف شده در سطح منطقه 
با جدیت و ســرعت بالا در حال اجراســت و تاکنون تعداد زیادی از آن ها به اتمام رسیده و تعداد 
دیگری از پروژه ها مانند طرح توســعه گود کشــتی با چوخه شهید بابانظر، پیاده روسازی خیابان 

های ایثار، وحید و شهید علیمردانیو... به بهره برداری می رسد.
هم چین شــهردار منطقه چهار مشــهد گفت: به منظور افزایش ایمنی تردد شهروندان و وسائل 
نقلیه در معابر، پروژه اجرای خط کشــی محوری با اعتبار 1.7 میلیارد ریال از ابتدای ســال جاری 

با جدیت انجام شد.
غامی اضافه کرد: این پروژه با اجرای 60 هزار مترطول خط کشــی محوری با هماهنگی پلیس 
راهنمایی و رانندگی در بولوارها و شــریان های اصلی منطقه شامل شهید مفتح، طبرسی جنوبی، 

نبوت، ستایش، پنجتن، آفرینش و ... در سال جاری به پایان رسید.

شهرداری منطقه 4 رتبه اول در پیشرفت فیزیکی و تامین اعتبار پروژه ها تحویل نقشه های استراتژی ارزیابی عملکرد سازمان های شهرداری مشهد 
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توکلیان از 
سرمربی گری

 تیم ملی کشتی

لیست اردونشــینان تیم کشــتی آزاد نوجوانان و نفرات اعزامی به تورنمنت 
روســیه در حالی منتشر شده که خبری از سرمربی این تیم نیست!اردوی تیم 
منتخب کشتی آزاد نوجوانان ایران برای شرکت در رقابت های بین المللی جام 
»کریسمس« روسیه اوایل دی ماه در محل آکادمی شهید رضایی مجد برگزار 
می شود.آزادکاران اردونشین پس از حضور در این اردوی کوتاه مدت باید طی 
روزهای 5 تا 7 دی ماه راهی شهر مسکو روسیه شوند تا در این تورنمنت به 
میدان بروند.نکته قابل توجه در لیســت نفرات اعزامی به روسیه، عدم حضور 

امیر توکلیان ســرمربی تیم نوجوانان اســت که گویا غیبت او در کنار تیم به 
معنای برکناری اوست.امیر توکلیان در زمان ریاست رسول خادم در فدراسیون 
کشتی در رده های مختلف نوجوانان تا بزرگسالان در جمع کادر فنی تیم های 
ملی بود و تا همین چندی قبل هم به عنوان ســرمربی نوجوانان به عناوین 
خوبی با این تیم دست یافت.حال با توجه به غیبت او در لیست اردونشینان و 
نفرات اعزامی به روسیه، گفته می شود محسن کاوه مدیر فنی تیم های ملی 

کشتی مسئولیت تمامی امور این تیم را بر عهده دارد.

دو نامه سازمان امور مالیاتی به باشگاه های استقلال و شهرخودرو در فاصله ۷۳ روز، 
خبر از تناقض بزرگی در پرونده مالیات ســیدمهدی رحمتی می دهد.مهدی رحمتی 
یکشنبه با انتشار نامه ای خبر از بدقولی باشگاه استقلال در پرداخت مالیاتش داد و با 
لحنی معترض از مدیران استقلال خواست تا هرچه زودتر این ماجرا را پیگیری کنند. 
در نامه منتشر شده دروازه بان فعلی شهرخودرو آمده بود که تمام مالیات او از اموالی که 
باشگاه شهرخودرو به او داده، گرفته می شود و او ۵ روز فرصت دارد که به این حکم 
شکایت کند.در این قضیه دو تناقض بزرگ وجود دارد. تناقض اول در نامه ای است که 
به تاریخ ۷ مهر ۹۸ توسط سازمان امور مالیاتی کشور به باشگاه استقلال و امیرحسین 

فتحی، مدیرعامل وقت این باشگاه داده شده است که بدهی مالیاتی مهدی رحمتی 
برعهده باشگاه استقلال بوده و این باشگاه آن پول را پرداخت کرده است.سوال اصلی 
این است که اگر صحت این نامه و نامه ای که دروازه بان سابق استقلال منتشر کرده 
اســت، تایید شود چه کسی دروغ گفته و یا اشتباه کرده است؟ باشگاه استقلال که با 
انتشار این نامه و همچنین دادن یک نسخه به دروازه بان خود، در این فکر بوده که به 
نوعی رحمتی را راضی کند و نگرانی های این بازیکن را از سر خود باز کند و یا سازمان 
امور مالیاتــی در دادن نامه دوم به رحمتی که به تاریخ ۲۰ آذر ۹۸، یعنی ۷۳ روز بعد 
از نامه اولیه به باشــگاه استقلال، اشتباه کرده است؟تناقض دوم دوشنبه به وجود آمد 

که باشگاه استقلال با صدور اطلاعیه ای خبر از پرداخت بدهی مالیاتی رحمتی داد اما 
سخنگوی باشگاه شهرخودرو در گفت وگو با ایسنا اعلام کرد که این بدهی هنوز سر 
جای خود است و مشکلات رحمتی حل نشده است. اطلاعیه  آبی ها به قدری عجیب 
بود که حتی نامه اولی را زیر سوال می برد و به پرداخت نشدن مالیات رحمتی صحه 
می گذارد؛ آن هم در حالی که سازمان امور مالیاتی مدعی شده بود مالیات دروازه بان 

فعلی شهرخودرو پرداخت شده است.
بهتر است ســازمان امور مالیاتی و باشگاه استقلال از صحت و سقم این ماجرا پرده 

بردارند تا مشخص شود چه کسی اشتباه کرده یا دروغ گفته است.

تناقض بزرگ سازمان مالیاتی و استقلال در پرونده رحمتی

در صورتی که کادر فنی تیم ملی فوتسال با درخواست علی 
صانعــی موافقت کند، وی مجــددا پیش از جام ملت های 

آسیا به عنوان مدیر فنی به این تیم اضافه خواهد شد.
علی صانعی مهرماه سال  1۳۹7 بود که بعد از بالاگرفتن 
انتقادات از نتایج تیم فوتســال جوانان ایران در مسابقات 
المپیک جوانان آرژانتین، از سرمربیگری این تیم استعفا و 
اعام کرد از دیگر پست هایش در فوتسال )مدیر فنی تیم 
ملی زنان و مردان( هم کناره گیری می کند اما فدراسیون 
و کمیته فوتســال با این مربی برای بازگشت به تیم ملی 

رایزنی کرده است.
دلیل جدایی صانعی از فوتسال بعد از المپیک جوانان

دلخوری صانعی، از مجموعه فشــارهای عمدتا هدفمندی 
بود که عــاوه بر نتایج تیم جوانــان در المپیک، فعالیت 
همزمانش در تیم ملی مردان و زنان را هم نشــانه گرفته 
بود. این مربی باتجربه باوجود درخواســت کادر فنی تیم 
ملی مردان، حدود یک ســال از تمام تیم های ملی فاصله 

گرفت تا به گفته خودش  استراحت کند.
صانعی همان زمان گفته بــود: » نمی دانم چرا بعضی از 
دوســتان هیجان دارند و می گویند صانعی در این تیم و 
آن تیم بوده اســت. هرجا رفتم با خواهش و التماس بوده 
اســت. برای تیم بانوان آنقدر زنگ زدند و تماس گرفتند و 
التماس کردند که رفتم وگرنه تمایل نداشتم با این تیم کار 
کنم. در مورد جوانان هم همینطور بود. برای بزرگســالان 
هم خواهش کردند که رفتم. بنده نیاز به اســتراحت دارم. 
4 سال بدون وقفه کار کردم و بدون اینکه بخواهم درگیر 

تمام رده ها بوده ام.«
زنگ خطر برای تیم ملی فوتسال به صدا درآمد

تیم ملی فوتســال ایران بعد از جام ملت های 2017 چین 
تایپه، تورنمنت مهم و رسمی خاصی نداشته است و بیشتر 
اردوهای این تیم به محک زدن بازیکنان جوان اختصاص 
داشت، اما تورنمنت روســیه و نتیجه چند بازی تدارکاتی 
زنــگ خطر را برای این تیم به صــدا درآورد تا جایی که 
عملکرد نگران کننده تیم ملی در تورنمنت مشهد و نتایج 
بازی با اســلواکی و باروس ادامــه یافت. هرچند صانعی 
نقش مدیرفنی را در تیم ملی بر عهده داشــت ولی نقش 
پررنگ وی در کنار دیگر اعضــای کادر فنی در موفقیت 
های تیم ملی بر هیچ یک از اهالی فوتســال پوشیده نبود 
بخصوص در مواردی که ملی پوشان نیاز به تذکر و تلنگر 
جدی در مباحث روحی و روانی و موضوع همدلی داشتند. 
به همین خاطر ســرمربی تیم ملی و دیگر دستیارانش در 
آستانه جام ملت های آسیا خواهان بازگشت مجدد صانعی 

شدند.
جلسه محرمانه با صانعی در مشهد

تورنمنت مشــهد )دیدار با باروس و اســلواکی( بهترین 
فرصت بــود تا رایزنی مجدد با علی صانعی صورت بگیرد 
و این مربی به بهانه تماشــای یکی از مســابقات به شهر 
مشــهد دعوت شد. صانعی در واقع بعد از تماس کریمیان 
سرپرست تیم ملی به مشــهد رفت و بعد از پایان یکی از 
بازی های ایران، جلســه ای محرمانه با حضور محمدرضا 
ســاکت مدیر تیم های ملی، داود پرهیزکار رئیس کمیته 
فوتسال، ســیدمحمد ناظم الشریعه ســرمربی تیم ملی و 

دیگر مربیان این تیم برگزار کرد.
شرط صانعی برای بازگشت

یک مقام مســئول در کمیته فوتسال درباره این جلسه به 

خبرنگار مهر گفت: صانعی یک شرط اصلی برای بازگشت 
به تیم ملی داشــت و آن هم »درخواست کتبی« سرمربی 
تیم ملی برای به مدیرفنی او و کمیته فوتســال و حمایت 
از این مربی بوده اســت. علت این شرط صانعی برخوردی 
بود که سال گذشته با وی صورت گرفت و از این مربی به 

عنوان »ابوالمشاغل« یاد شد.
حسین شمس قهر کرد؟

حسین شمس سرمربی پیشین تیم ملی فوتسال ایران در 
مرحله مقدماتی فوتســال جام ملت های آسیا، تیم ملی را 
در شــهر ارومیه همراهی کرد. اتفاقی که گمانه زنی ها را 
نســبت به مدیریت فنی وی در تیم ملی فوتسال افزایش 
داد. او حتی در تورنمنت مشهد هم حضور داشت و شایعات 
نسبت به پســت جدیدش در تیم ملی پررنگتر مطرح می 
شــد اما وی به یکباره و در میانه تورنمنت، مشهد را ترک 

کرد و به تهران بازگشــت. هرچند شمس مدتی پیش در 
گفتگو با خبرنگار مهر علت بازگشتش را برگزاری کاس 
آموزشــی عنوان کرده بود اما شاید بتوان از برگزاری این 
جلسه و ناراحتی شمس نســبت به تصمیماتی که در تیم 
ملی گرفته شده و احتمال بازگشت صانعی، به عنوان دلیل 

جدایی اش از تیم ملی نام برد.
شرط صانعی پذیرفته می شود؟

هنوز مشــخص نیست که آیا کمیته فوتسال با شرط علی 
صانعی برای بازگشت موافقت کرده است یا خیر. عاوه بر 
دغدغه های فنی که سرمربی تیم ملی ایران باید تا شروع 
جام ملت هــا آنها را رفع کند، مشــکاتی در روابط بین 
بازیکنان تیم ملی فوتسال در سال های اخیر وجود داشته 
اســت که انتظار می رود این مشکات هم با تلنگرهای 

اعضای کادر فنی برطرف شود.

باخت دور از انتظار آویژه مقابل نماینده کرمان

دیدار بسکتبال تیم های آویژه صنعت 
پارسا و شهرداری گرگان

در هفته ســیزدهم لیگ برتر بسکتبال کشــور، آویژه صنعت پارسا مقابل مس کرمان 
شکســت خورد.در چارچوب هفته ســیزدهم لیگ برتر بســکتبال کشــور، در کرمان، 
شــاگردان سرجان ایوانوویچ نتوانستند از پس بسکتبالیست های مس کرمان برآیند و با 
نتیجه 70 بر 60 شکســت خوردند. مس کرمان با این پیروزی، توانست به سومین برد 
خود در لیگ برتر دســت یابد و با 14 امتیاز در رده ســیزدهم جدول جای گرفت. آویژه 
صنعت مشــهد نیز با پذیرش این شکست، با 1۹ امتیاز از 12 مصاف خود در لیگ برتر، 
در رده هفتم جدول قرار گرفت.نماینده خراسان در لیگ برتر بسکتبال، باید در چارچوب 
هفته چهاردهم، 5 دی ماه در آذرشهر به مصاف توفارقان این شهر برود و مس میزبان 

نماینده شهرکرد خواهدبود.

توقف حریف احتمالی شهرخودرو در دربی دبی
یکی از دربی های جذاب شــهر دبی با تساوی همراه شد تا حریف احتمالی شهرخودرو 
در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا دو امتیاز ارزشمند را از دست بدهد.در ادامه بازی 
های هفته نهم لیگ امارات دو تیم مشــهور شهر دبی در یکی از دربی های جذاب این 
شــهر به مصاف هم رفتند که این بازی مهم در پایان نتیجه ای جز تساوی و از دست 
دادن دو امتیاز مهم نداشت.شــباب الاهلی که در صورت عبور شهرخودرو از سد رقبای 
پلی آفی در گروه نماینده ایران باید طعم بازگشــت به بازی های آســیایی را بچشد در 
مصاف با الوصل هر چه تاش کرد به ســه امتیاز بازی برسد، به نتیجه لازم نرسید. در 
این مســابقه ابتدا الاهلی بود که حمات گسترده ای را انجام داد تا اینکه در دقیقه 17 
لئوناردو ســتاره برزیلی این تیم توانست بازی را یک بر صفر کند. نیمه اول را با همین 
نتیجه به پایان رساند اما در نیمه دوم با وجود اخراج خمیس اسماعیل بازیکن تاثیرگذار 
الوصل آنها در یک رفت و برگشــت صاحب ضربه پنالتی شــدند تا فابیو لیما کار را به 
تساوی بکشــاند. در دقیقه 6+۹0 عبدالعزیز حســین از الاهلی اخراج شد تا این بازی 

جنجالی با گلزنی برزیلی های دو تیم برنده ای نداشته باشد.

رتبه نخست تیرانداز خراسانی در 
رکوردگیری اردوی تیم ملی

تیرانــداز خراســانی در اولین رکورد گیری اردوی اســتعداد یابــی و انتخابی تیم ملی 
تیراندازی در رده ســنی نوجوانان رتبه نخست را کسب کرد.فینال های اردوی استعداد 
یابی و انتخابی تیم ملی تیراندازی در رده ســنی نوجوانان با درخشش دختران تیرانداز 
خراســانی به پایان رســید.آیناز عرب محقی، تیرانداز شایسته مشهدی در اولین روز از 
رکورد گیری و حضور در اردو استعداد یابی تیم ملی در رده سنی نوجوانان رتبه نخست 
را کسب کرد.همچنین در این دوره از اردوی آمادگی و انتخابی تیم ملی، عارفه جانگداز، 

تیرانداز خراسان رضوی رتبه سوم را از آن خود کرد.

جزئیات یک جلسه پنهانی 
علی صانعی مجددا پیش از جام ملت های آسیا به عنوان مدیر فنی به این تیم اضافه خواهد شد

اخبار

تاوان تیم ملی و اشتباهات داوری را دادیم
مالک باشگاه شــهر خودرو گفت: در چند بازی برای 
ما پنالتی نگرفتند و متاســفانه از منظر امتیازی ضرر 
کردیم انگار گل محمدی باید با خودش جادوگر بیاورد.
فرهاد حمیداوی، در خصوص وضعیت تیم شهر خودرو 
اظهار داشت: متأسفانه سر ما را در چند بازی به راحتی 
بریدند. در بازی با سپاهان و در بازی با نساجی خیلی 
راحــت پنالتی های ما گرفته نشــد و مــا واقعاً از این 
مسائل متضرر شــدیم. از طرف دیگر ما باید در تبریز 
با تراکتور بازی کنیم و این در حالی اســت که ما روز 
پنج شــنبه بازی خواهیم کرد و این تیم روز جمعه به 
میدان می رود. این تیم یک روز بیشتر از ما استراحت 

می کند و این مسأله به ضرر ما است. 
وی ادامه داد: یحیی گل محمدی دیگر باید چه کاری 
انجام دهد؟ او کــه نمی تواند در زمین جادوگری کند 
بلکه او می تواند تیم را آماده کند که این کار هم انجام 
می شــود اما خیلی راحت در زمین بازی پنالتی های ما 
گرفته نمی شود. شــما به بازی ما مقابل نفت آبادان، 
سپاهان و یا استقال مقابل 60 هزار تماشاگر را دقت 
کنیــد؛ می بینید که هیچ تیمــی فوتبال تیم ما را ارائه 
نمی دهــد. انگار گل محمدی باید بــا خودش جادوگر 
بیاورد. در چند بازی برای ما پنالتی نگرفتند و متاسفانه 
از منظر امتیــازی ضرر کردیم اما فوتبال خیلی خوبی 
ارائه می دهیم. این مسائل به کنار اما ما با برنامه ریزی 

لیگ هم مشکل داریم. 
مالک باشــگاه شــهر خودرو درباره اینکه چه اقدامی 

برای برنامه ریزی مســابقات لیگ انجام داده افزود: ما 
به ســازمان لیگ نامه دادیم و از طرف دیگر با سهیل 
مهــدی هم صحبت کردیم اما گفتنــد که نمی توانند 
زمــان بازی مــا را تغییر دهند. از طــرف دیگر لیگ 
۳5 روز تعطیل می شــود و چه اشکالی دارد که زمان 
بازی ما عوض شــود؟ ما تا اینجا تــاوان تیم ملی و 
اشــتباهات داوری را دادیم و دیگر چه دلخوشی برای 
بخش خصوصی می ماند که بخواهد در این فوتبال کار 
کند؟ با آقای درودگر برای درآمدهای محیطی صحبت 
کردیم و او گفت که هنوز پول قرارداد دو ســال قبل 
را هــم نگرفتیم. حق پخش هــم نمی گیریم و با چه 
دلخوشــی باید کار کنیم؟ حمیداوی خاطرنشان کرد: 
ما با مشــکات داوری و اشتباهات آنها کنار می آییم 
اما بــا برنامه ریزی های عجیب نمی توانیم کنار بیاییم. 
در بازی با ســپاهان و نســاجی به رغم کارشناســان 
داوری پنالتی های ما گرفته نشد. در بازی با نساجی در 
محوطه هجده قدم فرجی را زدند اما انگار نه انگار. در 
بازی با سپاهان، اکبر صادقی را در هجده قدم زدند و 
دو بازیکن سپاهان در مقابل دروازه خودشان اسپک و 
آبشــار زدند اما داور پنالتی نگرفت. آن وقت می گویند 
شهر خودرو چند بازی نتیجه نگرفته اما کسی به این 

مسائل توجه نمی کند. 
وی دربــاره وضعیت روح الله باقــری که گل محمدی 
عــدم نیاز او را اعام کرده افزود: آقای گل محمدی از 
باقری گله مند است و او را به باشگاه معرفی کرده اما 

ما در حال صحبت هســتیم تا ببینیم که چه تصمیمی 
در خصوص او باید بگیریم. برای تصمیم نهایی باید با 
آقای گل محمدی صحبت کنم و سپس تصمیم گیری 

انجام شود.
مالک باشگاه شــهر خودرو در مورد مناقشه به وجود 
آمده بین مهدی رحمتی و باشــگاه اســتقال بر سر 
مالیات این بازیکن گفت: باشگاه استقال هنوز بدهی 
رحمتــی را نداده و جالب اســت کــه می گویند هیچ 
مشــکلی در این خصوص وجود ندارد. اگر مشــکلی 
وجود ندارد پس چــرا نامه داده اند که رحمتی بدهکار 
است؟ به نظر من معاونت حقوقی باشگاه ما به صورت 
کامل و جامع در ایــن خصوص صحبت کرده اما اگر 
باشگاه اســتقال بدهی رحمتی را ندهد قطعاً از این 

باشگاه شکایت خواهیم کرد.
وی درباره اردوی برون مرزی شهر خودرو تصریح کرد: 
بین دو کشــور امارات و قطر یک کشــور را انتخاب 
خواهیم کرد و انشــاءالله بتوانیم در کشور مقصد بازی 

دوستانه هم برگزار کنیم.
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بوی بد تهران قطعا از »آرادکوه« است
»به گفته سیاوشــی نماینده مردم تهران، این بو قطعا از آرادکوه 
است. من و دیگر نمایندگان تهران هم که دوبار برای بازدید به 
ســایت آرادکوه رفته بودیم، دقیقا همین بو را استشمام کردیم. 
بویی که در مسیر فرودگاه بین المللی می آید هم، دقیقا همین بو 
اســت. یکی از مسئولان سازمان محیط زیست به من گفت که 
هرگاه باد تهران از شرق به غرب می وزد، بو را از سمت آرادکوه 

می آورد.« /شهروند

آقایان نماینده خبر دارید پراید شش میلیونی، ۶۰ میلیون 
تومان شده است؟

در جلســه علنی مجلس، بهرام پارسایی نماینده مردم شیراز در 
تذکری گفت: آیا خبر دارید که پراید شــش میلیونی 60 میلیون 
تومان شــده اســت؟ آیا می دانید خودرویی که هشــت میلیارد 
جمعیت جهان می توانند آن را بــا قیمت 100 میلیون تومان و 
به صورت قســطی بخرند در ایران 500 میلیون تومان عرضه 
می شــود و مردم به یوغ گرفته شده اند؟ همان کارگری که از او 
دم می زنید نمی تواند یک پراید بخرد و حقوق کارگران ما حتی 

یک دهم حقوق کارگران خودروسازی دنیا هم نمی شود.

اعتماد از دست رفته مردم را نمی توانیم یک شبه 
بازگردانیم

سیدعبدالواحد موسوی لاری، نایب رئیس شورای سیاست گذاری 
اصاح طلبان گفت: اعتماد مردم امری نیســت که یک شــبه از 
دســت رفته باشد و حالا بتوانیم یک شبه آن را برگردانیم. برای 
برگرداندن اعتماد ازدست رفته و مخدوش شده مردم به مسئولان 
باید تغییراتی در رفتارهــا، رویکرد ها و نگاه های حاکمیت دیده 
شود تا مردم فکر کنند تغییرات جدی در حال شکل گیری است. 
استقبال اصاح طلبان در ثبت نام ها در مناطق مختلف خوب بوده 
است. بعد ازتصمیم شورای نگهبان می توان گفت: انتخابات چه 

مسیری در پیش خواهد داشت. /اعتمادآناین

برخی شهرت را ولو با نفرت به جان می خرند
امیر محبیان درباره ادبیات رحیم پور ازغدی در پاسخ به مخالفان 
نظــام، به خبرآناین گفت:مبادا کام ما به شــبهه تکبر، آلوده 
شــود، زیرا کام ناحق است که می کوشــد خود را به دروغ از 
موضع تکبر در اوج نشــان دهد. هم معترضــان و هم مردمی 
که در اعتراض به آشــوب ها به خیابان آمدند، از بی کفایتی ها و 
فســاد و تبعیض در رنجند. سخنان نسنجیده، هزینه های مادی 
و معنوی به نظام تحمیل می کند. این گونه ســخنان گاه تا حد 
مهمل گویی پیش می رود. بعضی شهرت را ولو همراه با نفرت به 

جان می خرند در حالیکه شعار »بدنامی بهتر از گمنامی است«؛ 
شعار انسان های فرهیخته و صاحب اندیشه نیست. چاپلوسی و 
ادعا های وهم آلود در شأن نیرو های آزاده انقابی نیست. سران 
نظام باید در برابر مهمل گویی ها و زشت سخنی ها با هر نیتی که 

باشد؛ سکوت نکنند.
 

کریمی اصفهانی: ممکن است اصولگرایان چند لیست 
بدهند

کریمی اصفهانی گفت: بی تردید وحدت مطلق میان اصولگرایان 
رخ نمی دهــد، اما اگــر طیف های مختلف اصولگــرا قدری از 
خواسته های خود پایین بیایند به لیست مشترک دست می یابند، 
اما اگر هرطیفی بر خواســته های خود پافشــاری کند، شــاهد 
چندلیستی می شوم و به یک فراکسیون اصولگرایی مؤثر دست 

نمی یابیم.
 

شوق کواکبیان برای استیضاح وزیر کشور
مصطفی کواکبیان در جلسه علنی صبح روز )سه شنبه( مجلس 
خطــاب به عبدالرضا مصری که اداره جلســه علنی را بر عهده 
داشــت، گفت: دســتور آقــای لاریجانی بــرای اعام وصول 
اســتیضاح وزیر کشــور را اجرا کنید. وی افزود: طرح استیضاح 
آقای رحمانــی فضلی نصاب لازم را دارد و اگــر امروز بگذرد 
فرصت این هفته را از دست می دهیم. این نماینده اصاح طلب 
مجلس در واکنش به عدم اظهار نظر رئیس جلســه گفت: اگر 
نمی خواهید نظر بدهید اشــکال ندارد، اما غیر از شهدای امنیت 
چند ده نفر از مردم نیز مظلومانه در حوادث آبان ماه جان باختند 

و ما در قبال آن ها مسئولیت داریم.
 

آمار عجیب و بالای دیوان محاسبات از شرکت های زیان ده
رییس دیوان محاســبات کشور با بیان اینکه شرکت های دولتی 
زیــان ده بوده و از دارایی های جــاری خرج می کنند، گفت: در 
سال ۹8 میزان زیان شرکت ها در قانون، ۳ هزار و ۳04 میلیارد 
تومان پیش بینی شده که در عمل 5۳ هزار و 746 میلیارد تومان 

زیان واقعی داشته ایم.
 

میرتاج الدینی: دولت دهم بنزین را 4 برابر کرد
 اما مردم پذیرفتند

ســیدمحمدرضا میرتاج الدینی معاون پارلمانــی دولت محمود 
احمدی نژاد در گفتگــو با حوزه احزاب خبرگزاری فارس، درباره 
نحوه اجرای افزایش نرخ بنزین از ســوی دولت اظهار داشــت: 
متأســفانه دولت از تجربیات گذشــتگان استفاده نکرد و دیدیم 
که چه اتفاقاتی نیز برای کشور رقم زدند. وی افزود: ما افزایش 

قیمت ها را در سطح همه حامل های انرژی در دولت دهم صورت 
دادیم زمان احمدی نژاد بنزین نه ۳ برابر بلکه 4 برابر شــد، اما 
مردم آن زمان پذیرفتند و اعتراضی هم نکردند. معاون پارلمانی 
دولت محمود احمدی نژاد خاطرنشان کرد: نباید به خاطر اینکه 
آقــای روحانی مخالف دولت احمدی نژاد اســت تجربیات مفید 
دولت نهــم و دهم را هم کنار بگذارد؛ زمــان احمدی نژاد چند 
کالا از کالا هــای حامل های انرژی تغییــر پیدا کرد، اما حداقل 
یک ســال برای مردم حرف زدنــد و آن هــا را توجیه کردند. 
میرتاج الدینی تأکید کرد: ما آشــوب ها و اخال ها را به حساب 
مردم نمی گذاریم بلکه آشوب گران و اشرار به دنبال بهانه بودند 
و بنزین نیز بهانه شد. البته مردم عادی هم درباره گرانی بنزین 
ناراضی بودند، چرا که دولت روحانی اولًا 6 ســال هدفمندی را 
اجرا نکرد، چون اگر اجرا می کردند همه چیز گام به گام می شد و 

این فشار ها به مردم وارد نمی آمد.
 

واکنش سلیمی نمین به اظهارات سردار جعفری درباره 
شورای نگهبان

ســلیمی نمین به اظهارات ســردار جعفری درباره ردصاحیت 
کاندیدا ها واکنش نشــان داد. عباس ســلیمی نمین با اشــاره 
به اظهارنظر ســردار جعفری، فرمانده ســابق ســپاه مبنی بر 
اینکه شــورای نگهبــان در تعییــن صاحیت ها بایــد مبانی 
فکری کاندیدا ها را لحاظ کند اظهار داشــت: شــورای محترم 
نگهبــان در تعیین صاحیت ها اعتقاد و باور به قانون اساســی 
را لحاظ می کند. قانون اساســی برای راهیابــی افراد به مراکز 
تصمیم ســازی، قانون گذاری یا اجرا قطعاً کفایت می کند و فراتر 

از این نمی توانیم از شورای نگهبان مطالبه ای داشته باشیم.
 

صاح کشور از نگاه علی مطهری
علــی مطهری می گوید: هیچ اصل و قاعده ای نیســت که اگر 
مشــارکت کاهش پیدا کند حتما یک جریان پیروز خواهد شد. 
علی مطهری در پاسخ به این سوال که چرا چهره های شاخص 
به میدان انتخابات نیامدند و این مســئله ممکن است منتهی به 
لیســت های رای گریز شود به خبرآناین گفت: »ما نمی توانیم 
بــرای حضور کســی تکلیف تعیین کنیم یا در مورد لیســت ها 
قاعــده ای کلی در نظر بگیریم. از ســوی دیگر این هیچ اصل 
و قاعده ای نیســت که اگر مشارکت کاهش پیدا کند حتما یک 
جریان پیروز خواهد شــد حال فــارغ از اینکه کدام گروه پیروز 

می شود اساسا صاح کشــور در مشارکت بالا است.« او درباره 
احتمال بازگشت افراطیون به مجلس نیز می گوید: »مسلم است 
مردم از میان افرادی که امتحانشــان را در مجالس گذشته پس 
داده اند و در آن موفق نبوده اند دست به انتخاب نمی زنند، اما به 

هر صورت تصمیم گیری با مردم است.«
 

تذکر انتخاباتیِ میرسلیم به دولت
عضو شورای ائتاف نیرو های انقاب اسامی با انتقاد از برخی 
مواضع انتخاباتی، گفت: دولت مجری انتخابات است؛ نباید »له 
یا علیه« نامزد ها صحبت کند. ســید مصطفی میرســلیم عضو 
شورای ائتاف نیرو های انقاب اسامی در گفتگو با تسنیم در 
خصوص نیاز به تغییر و تحول در عملکرد و کارکرد مجلس دهم 
اظهار داشــت: قطعا در انجام وظایف اصلی که بر عهده مجلس 
شــورای اسامی است باید تحولی اساسی رخ دهد، یکی از این 
وظایف که مجلس بر انجام آن اهتمام لازم را نداشته، موضوع 
قانونگذاری است که امیدوارم در دوره بعد با استفاده از سیاست 
گذاری درست این رویه اصاح شود. وی ادامه داد: ما با انبوهی 
از قوانین مواجه هستیم که متاســفانه در تضاد با سیاست های 
کلی قانونگذاری اســت و به نوعی برای مردم گرفتاری ایجاد 
می کنــد و راه را برای انجام امور خاف باز می کند؛ این قوانین 
باید شناسایی و حتما اصاح شــوند. میرسلیم با تاکید بر نقش 
مجلس برای کســب اعتماد بــرای دولت خاطر نشــان کرد: 
متاســفانه ما در بحث کسب اعتماد وزرا، شاهد عملکرد مستقل 
و تمام عیار از سمت مجلس نبودیم؛ مجلس باید موضع خودش 
را مشــخص کند و مستقل از قوه مجریه عمل کند تا بتواند در 

نهایت قاطعیت تصمیم گیری کند.
 

اظهارات نامزد احتمالی نخست وزیری عراق در مورد 
حمایت ایران از وی

برجســته ترین نامزد احتمالی نخست وزیری عراق می گوید که 
سخن گفتن در رابطه با هرگونه حمایت ایران از او دقیق نیست. 
محمد شیاع الســودانی، برجســته ترین نامزد احتمالی نخست 
وزیری عراق در گفت: وگو با العربی الجدید گفت: به جز ائتاف 
سائرون که رهبری آن را مقتدی صدر برعهده دارد تمام احزاب 
سیاسی عراق از جمله حزب حیدر العبادی با نخست وزیری من 
موافق هستند. وی در بخشی از این گفت: وگوی خود در پاسخ 
به این ســوال که آیا ایران نیز از نامزد شدن شما برای تصدی 

منصب نخســت وزیری حمایت می کند خاطرنشان کرد: سخن 
گفتن در رابطه با هرگونه حمایت ایران از الســودانی غیردقیق 
اســت و نامزدی من یک تصمیم کاما عراقی است. السودانی 
ادامــه داد: این اتهامی اســت که تمام کاندیدا هــا با آن مواجه 
هســتند و دلیل آن هم وضع موجود در عراق است. به گزارش 
ایسنا، پیش از این محافل سیاسی عراق از توافق فراکسیون های 
سیاســی برای نامزدی الســودانی در پُست نخست وزیری خبر 
داده بودند و استعفای وی از حزب اسامی الدعوه و فراکسیون 
ائتاف دولت قانون گمانه زنی ها درباره احتمال معرفی وی برای 
تصدی پست نخست وزیری عراق را بیشتر کرده است. مخالفان 
کاندیداتوری الســودانی معتقداند که الســودانی پیش از این در 
مناصب مختلف دولتی حضور داشته و به همین دلیل نمی تواند 
نخست وزیری مســتقل برای کشورشان باشد. او در میان مردم 
عــراق هم مخالفانی دارد و تاکنــون چندبار علیه اش تظاهرات 

برگزار شده است.
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دبیر ســتاد حقوق بشــر قوه قضاییه گفت: یک تحرک سیاسی 
علیه ایران شــکل گرفــت که جمهوری اســامی ایران افراد 
زیادی را کشــته است در حالی که 85 درصد کشته ها مربوط به 
نیرو های امنیتی یا افرادی بوده است که در حال دفاع از منازل 
خود در برابر تهاجم آشــوب گران بوده اند و 15 درصد کشته ها 

مربوط به نیرو های تروریستی است.
 

دستور جهانگیری درباره بودجه: همه دفاع کنند
اســحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور در اباغیه ای به 
دستگاه ها تاکید کرده است که هیچ یک از مدیران و نمایندگان 
دستگاه های اجرایی حق مخالفت با هیچ بخشی از لایحه بودجه 
۹۹ و یا درخواست تغییر هیچ بخشی از آن در مجلس را ندارند. 
اســحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور در اباغیه ای به 
دستگاه ها تاکید کرده است که هیچ یک از مدیران و نمایندگان 
دستگاه های اجرایی حق مخالفت با هیچ بخشی از لایحه بودجه 
۹۹ و یا درخواست تغییر هیچ بخشی از آن در مجلس را ندارند. 
در اباغیه جهانگیری تاکید شده است که نمایندگان دولت حتی 
حق موافقت با پیشــنهاد های نمایندگان مجلس درباره بند های 

لایحه بودجه را نیز ندارند.
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